

Sabat Tuhan

The Sabbath oleh Cecil N. Wright

Hari Tuhan oleh H. Leo Boles

Hari Sabat

Perubahan Undang-undang?

Daniel 7:25 merujuk kepada manusia yang mengubah undang-undang Tuhan – sesuatu yang salah. Tetapi, jika Tuhan telah mengubah undang-undangnya sendiri, itu adalah perkara yang sama sekali berbeza - dan salah untuk tidak mengenali dan menyesuaikan diri dengannya. Jadi, apa yang saya ingin lakukan sekarang adalah untuk menunjukkan bahawa Tuhan telah membuat perubahan sedemikian apabila menjadikan Yesus Kristus menjadi imam besar kita menurut perintah Melkisedek, dan bukan mengikut perintah Lewi Harun seperti yang telah ditetapkannya untuk para imam di bawah undang-undang yang dia menjadikan Musa sebagai pengantara dan yang dengannya dia juga memberikan Sepuluh Perintah di Gunung Sinai.

1. Ibrani (7:11-25) (American Standard Version):

- a. “Sekarang jika ada kesempurnaan [merujuk kepada keselamatan yang paling sempurna, ay. 25] melalui keimamatan Lewi (kerana di bawahnya orang telah menerima hukum), apakah perlu lagi bahawa imam lain akan bangkit menurut aturan Melkisedek, dan tidak diperhitungkan menurut perintah Harun? Karena keimamatan ditukar, maka hukum Taurat juga harus diubah. Sebab dia yang mengatakan hal-hal ini adalah milik suku lain, yang darinya tidak ada seorang pun yang menghadiri upacara itu. mezbah. Kerana jelas sekali bahawa Tuhan kita telah muncul dari Yehuda, tentang suku yang mana Musa [yang melaluinya Tuhan memberikan hukum Perjanjian Lama] tidak berbicara apa-apa tentang imam. Dan apa yang kita katakan lebih jelas, jika menurut rupa Melkisedek bangkitlah seorang imam lain, yang telah dijadikan, bukan menurut hukum perintah [daging] duniawi [hukum Perjanjian Lama], tetapi menurut kuasa kehidupan yang tidak berkesudahan [Kristus selepas kebangkitan-Nya]: kerana ia disaksikan, Engkau adalah imam untuk selama-lamanya, selepas perintah Melkisedek. Sebab hukum yang dahulu telah ditiadakan, karena kelemahan dan tidak bergunanya (karena hukum Taurat tidak membuat apa-apa pun yang sempurna), dan padanya membawa pengharapan yang lebih baik, yang melaluinya kita mendekatkan diri kepada Allah. Dan kerana ia bukan tanpa sumpah (kerana mereka [menurut perintah Harun, imam Lewi] memang telah dilantik menjadi imam tanpa sumpah; tetapi dia [Kristus] dengan sumpah orang yang berkata tentang dia), Tuhan bersumpah dan tidak akan menyesal, Engkau adalah imam untuk selama-lamanya; Demikian juga Yesus telah menjadi penjamin perjanjian yang lebih baik. Dan mereka telah menjadi imam dalam jumlah yang banyak [berturut-turut], kerana oleh kematian mereka terhalang daripada meneruskan, tetapi Dia, kerana Dia kekal untuk selama-lamanya, mempunyai keimamatan-Nya yang tidak berubah. “Oleh itu Dia Mampu Menyelamatkan Setinggi-tingginya Mereka Yang Mendekat Kepada Allah Melalui Dia, Memandangkan Dia Hidup Untuk Bersyafaat Bagi Mereka.”

Petikan di atas mengatakan bahawa tidak ada "keselamatan yang sepenuhnya" (tiada keselamatan yang kekal) di bawah keimamatan Lewi dalam Perjanjian Lama. Tidak seorang

pun imam, dan bahkan seluruh pengganti imam fana, dapat memberikan keselamatan melampaui umur mereka di bumi, karena pengorbanan yang mereka persembahkan tahun demi tahun bermanfaat tidak lebih dari satu tahun pada satu masa - oleh itu, tidak melampaui kehidupan di bumi. . Oleh itu, walaupun mereka yang hidup di bawah Perjanjian Lama boleh mempunyai kehidupan kekal hanya melalui keimamatan Yesus Kristus yang kemudian dan kekal, manfaat pengorbanan satu kali bagi dirinya untuk dosa adalah surut untuk menyediakan keselamatan mereka dalam kekekalan (dicatat dalam c. di bawah). dalam 9:15) – kerana darah binatang yang berulang kali dipersembahkan oleh imam Lewi tidak dapat “menghapuskan dosa” (10:4) sehingga “tidak diingat lagi,

- b. "Tetapi sekarang Dia [Kristus] telah memperoleh pelayanan yang lebih baik, sebagaimana Dia juga menjadi pengantara dari perjanjian yang lebih baik [daripada yang Musa menjadi pengantara], yang telah dibuat berdasarkan janji-janji yang lebih baik. perjanjian pertama tidak bercela [iaitu, sekiranya ia tidak mencukupi untuk 'keselamatan sepenuhnya'], maka tidak akan ada tempat yang dicari untuk kedua kalinya, kerana mencari kesalahan mereka [bangsa Israel, yang telah menjadi terbahagi kepada kerajaan Israel dan kerajaan Yehuda], dia berkata, "Lihatlah, akan tiba masanya, demikianlah firman Tuhan, bahwa Aku akan membuat Perjanjian Baru dengan kaum Israel dan dengan kaum Yehuda; Bukan menurut perjanjian itu. yang telah Kubuat dengan nenek moyang mereka pada hari Aku memegang tangan mereka untuk memimpin mereka keluar dari tanah Mesir, sebab mereka tidak tetap dalam perjanjian-Ku, dan Aku tidak menghiraukannya, firman Tuhan [lihat Yeremia 31:31-34] ... Dengan firman-Nya, Perjanjian baru, Dia telah membuat yang pertama menjadi tua. Tetapi yang menjadi tua dan tua itu hampir lenyap." (8:6-13)
- c. Telah dirujuk di atas: "Dan oleh sebab itu Ia [Kristus] adalah pengantara perjanjian baru, supaya kematian telah terjadi untuk penebusan pelanggaran-pelanggaran yang ada di bawah perjanjian yang pertama, mereka yang telah dipanggil boleh menerima janji itu. warisan yang kekal ['keselamatan yang sempurna']." (9:15)

Sila baca dengan teliti Bab 7-10 Ibrani, yang daripadanya saya hanya mengambil petikan dan perhatikan terutamanya bahawa:

- (a) apa yang berlaku di bawah Perjanjian Lama adalah jenis dan bayang-bayang tentang "perkara baik yang akan datang" (10:1) di bawah Perjanjian Baru, dan
(b) Dia mengambil yang pertama, untuk menegakkan yang kedua. (10:9)
2. Sila baca juga 2 Korintus 3 dan perhatikan perkara berikut:
- a. Apa yang "ditulis, dan diukir pada batu," iaitu Sepuluh Perintah Perjanjian Lama, yang mengandungi perintah Sabat (Keluaran 31:18; 32:15; 34:28), berlalu (vs. 4-16).
- b. Ia secara khusus dinyatakan bahawa "Perjanjian Lama... telah dihapuskan dalam Kristus" (ayat 14).
3. Sila ambil perhatian Kolose 2:16-17, yang berbunyi seperti berikut: "Oleh itu, janganlah seorang pun menghakimi kamu tentang makanan, atau minuman, atau mengenai hari raya atau bulan baru atau hari Sabat [semuanya berkaitan dengannya. kepada Perjanjian Lama]: yang merupakan bayangan dari perkara-perkara yang akan datang; tetapi tubuh [membuat

bayangan, boleh dikatakan] adalah milik Kristus [secara harfiah, 'Kristus,' seperti dalam Versi King James]."

Adakah Sepuluh Perintah Masih Berikat?

Sekarang, sama ada "Sepuluh Perintah itu masih benar hari ini seperti hampir dua ribu tahun yang lalu," jika anda maksudkan ia masih "mengikat" hari ini seperti dahulu, ia bergantung kepada sama ada ia juga dimasukkan ke dalam Perjanjian Baru. hukum, atau hukum Kristus. Secara bebas diakui bahawa kesemuanya telah digabungkan sedemikian, kecuali perintah Sabat. Tetapi dalam Kolose 2:16-17, yang disebutkan di atas, kita melihatnya secara khusus termasuk dalam kategori perkara yang dengannya kita tidak boleh dihakimi - iaitu, tidak boleh dihukum kerana tidak mematuhi - bermakna, oleh itu, bahawa mereka adalah tidak terikat di bawah Kristus.

Itu adalah asas, dan bermakna terdapat perubahan undang-undang oleh Tuhan sendiri, supaya di bawah Kristus perintah sabat tidak lagi mengikat - kesimpulan yang saya fikir adalah melampaui percanggahan yang berjaya. Dan, secara logiknya, saya boleh berhenti dengan itu sahaja.

Tetapi saya berjanji untuk "berusaha untuk menjadi cukup komprehensif untuk memberikan gambaran keseluruhan yang cukup terperinci untuk perspektif yang jelas dan tepat tentang apa yang saya percaya sebagai pengajaran kitab suci mengenai subjek yang sedang dipertimbangkan" -- peningkatan, dan pengesahan lanjut tentang rasional ilahi, jika awak sudi. Dan bahawa saya kini cuba daripada kedua-dua kitab Perjanjian Lama dan Baru, walaupun ia bermakna rawatan yang jauh lebih lama.

1. Status Sabat Di Bawah Undang-undang Perjanjian Baru.

Dalam Galatia 4:10-11, rasul Paulus, ketika menulis kepada orang Kristian bukan Yahudi yang dipengaruhi oleh guru Yahudi untuk disunat dan mematuhi hukum Perjanjian Lama Musa untuk diselamatkan (lihat Kisah 15:1-5), berkata: "Kamu memelihara hari-hari [yang akan termasuk hari sabat], dan bulan, dan musim, dan tahun. Aku takut kepada kamu, kalau-kalau aku telah bersusah payah untuk kamu dengan sia-sia." Dan, berkenaan dengan sunat, yang telah diwajibkan di bawah Perjanjian Lama, dia berkata: "...jika kamu bersunat, Kristus tidak akan memberi manfaat kepada kamu. Ya, sekali lagi aku bersaksi kepada setiap orang yang bersunat, bahawa dia berhutang kepada melakukan seluruh hukum Taurat. Kamu telah dipisahkan dari Kristus, kamu yang ingin dibenarkan oleh hukum. Kamu telah jatuh dari kasih karunia. ... Sebab dalam Kristus Yesus tidak bersunat sama sekali tidak berguna, mahupun tidak berkhatan; tetapi iman bekerja oleh kasih" (Gal. 5:2-6).

Prinsip yang dilihat di atas adalah ini: Di bawah Kristus "sunat" tidak diperintahkan, juga tidak dilarang jika tidak dilakukan untuk mematuhi undang-undang Perjanjian Lama untuk

diselamatkan. Tetapi jika ia dilakukan kerana dikehendaki di bawah undang-undang perjanjian Lama, dan untuk dibenarkan atau diselamatkan, itu mewajibkan kita untuk mematuhi semua undang-undang itu, namun memisahkan kita daripada Kristus dan oleh itu daripada rahmat Tuhan melalui Kristus, tanpanya kita tidak dapat diselamatkan. Prinsip itu, terpakai kepada mana-mana perintah Perjanjian Lama yang tidak dimasukkan ke dalam undang-undang Perjanjian Baru, TERMASUK PERINTAH "SABAT", SUDAH DICATAT DALAM Kolose 2:16-17.

Dan, kerana dalam petikan itu "sabat" disenaraikan di antara perkara-perkara yang "merupakan bayangan dari perkara-perkara yang akan datang" - "hukum yang mempunyai bayangan perkara-perkara baik yang akan datang" (Ibrani 10:1) - iaitu, yang akan datang melalui Kristus, yang merupakan pengantara Perjanjian Baru— yang menjadikannya penting untuk memeriksa sabat dengan lebih lengkap di bawah Perjanjian Lama dan Baru, untuk perspektif yang lebih luas dan persepsi yang lebih jelas mengenainya.

2. Sabat dalam kitab Perjanjian Lama: Kejadian hingga Maleakhi.

- a. Disebutkan Pertama (Kejadian 2:1-3): "Dan selesailah langit dan bumi dan segala isinya [dalam enam hari Kejadian 1]. Dan pada hari ketujuh Allah menyelesaikan pekerjaan yang telah dibuat-Nya itu. ; dan pada hari ketujuh ia berhenti dari segala pekerjaan yang dibuatnya. Dan Allah memberkati hari ketujuh itu dan mengosongkannya, karena pada hari itu Ia telah berhenti dari segala pekerjaan yang telah diciptakan dan dibuat Allah."

Kata kerja Ibrani di sini diterjemahkan "berehat" ialah shabath, yang bermaksud berhenti, atau berehat. Hari ketujuh, yang menandakan berhentinya pekerjaan penciptaan Tuhan, kemudiannya dirujuk sebagai "sabat" (sabat) atau "hari sabat." Ia menandakan berakhirnya minggu pertama kewujudan bumi, dan permulaan penggantian mingguan hari ketujuh, yang kemudiannya disebut oleh Tuhan sebagai "sabat-Ku" (Keluaran 31:13; Imamat 19:3, 30; 26: 2).

- b. Disebutkan Kedua (Keluaran 16): Israel, baru-baru ini dibebaskan dari perhambaan Mesir dan berada di peringkat awal perjalanan panjangnya ke tanah Kanaan yang dijanjikan, telah dibawa ke padang gurun Sin, tidak jauh dari Gunung Sinai, tempat mereka akan berkhemah selama setahun dan menerima undang-undang Perjanjian Lama, dengan Sepuluh Perintahnya yang terkenal, yang termasuk perundangan sabat yang kita prihatin sekarang.

Makanan telah habis di padang gurun Sin, dan orang ramai bersungut-sungut. "Lalu berfirmanlah TUHAN kepada Musa: "Lihatlah, Aku akan menurunkan roti dari langit untukmu, dan bangsa itu akan keluar dan mengumpulkan bagian sehari setiap hari, supaya Aku menguji mereka, apakah mereka akan hidup menurut Taurat-Ku atau tidak. akan terjadi pada hari keenam, bahawa mereka harus menyediakan apa yang mereka bawa masuk, dan itu akan menjadi dua kali lipat daripada yang mereka kumpulkan setiap hari" (16:4-5).

Dan pada hari keenam yang pertama, Musa menjelaskan kepada bangsa itu sebagai berikut: "Inilah yang difirmankan TUHAN: Besok adalah hari perhentian yang kudus, hari Sabat yang kudus bagi TUHAN: Bakarlah apa yang akan kamu bakar itu, dan rebuslah apa yang hendak kamu bakar itu. kamu harus merebus, dan segala yang tinggal, simpanlah bagimu untuk disimpan sampai pagi." (16:23). Dan apabila pagi tiba, Musa berkata lagi: "Makanlah itu hari ini, kerana hari ini adalah sabat bagi TUHAN: hari ini kamu tidak akan mendapatnya di ladang. Enam hari kamu akan memungutnya, tetapi pada hari ketujuh adalah hari Sabat, di sana. tidak akan ada" (ayat 25-26).

Pada hari Sabat beberapa orang pergi untuk berkumpul, tetapi tidak menjumpainya. "Lalu TUHAN berfirman kepada Musa [untuk diserahkan kepada bangsa itu]: "Berapa lama lagi kamu enggan berpegang pada perintah-perintah-Ku dan hukum-hukum-Ku? Sebab TUHAN telah memberikan kepadamu hari sabat, maka Ia memberikan kepadamu roti pada hari keenam untuk dua hari; tinggallah kamu masing-masing di tempatnya, janganlah seorang pun keluar dari tempatnya pada hari ketujuh. Maka orang ramai itu berehat pada hari ketujuh" (ayat 28-39).

Itu adalah pendahuluan kepada, dan pengkondisian untuk, perintah sabat sebagai bahagian yang sangat penting dalam perjanjian antara Tuhan dan Israel, tidak lama lagi akan dibuat di Sinai.

- c. Disebut Ketiga (Keluaran 20); Pada hari ketiga selepas Israel tiba di padang gurun Sinai, Tuhan dengan mengagumkan bercakap dari puncak Gunung Sinai Sepuluh Perintah yang kemudiannya ditulis pada dua loh batu dan diserahkan kepada Musa. Dia memulakan dengan berkata, "Akulah TUHAN, Tuhanmu, yang membawa kamu keluar dari tanah Mesir dan keluar dari rumah perhambaan" (ayat 2). Perintah pertama ialah jangan ada tuhan lain sebelum (atau selain) dia. Dan yang keempat ialah: "ingatlah hari Sabat, untuk menguduskannya. Enam hari lamanya engkau harus bekerja dan melakukan segala pekerjaanmu; tetapi hari ketujuh ialah sabat bagi TUHAN, Allahmu; pada hari itu tidak boleh engkau melakukan sesuatu pekerjaan, engkau, atau anak perempuanmu, hambamu laki-laki, atau ternakmu, atau orang asing yang ada di dalam negerimu, sebab dalam enam hari TUHAN menjadikan langit dan bumi, laut dan segala isinya, dan berehat pada hari ketujuh,
- d. Ayat Penjelasan Lebih Lanjut - yang menekankan kepentingan dan kepentingan yang luar biasa dari sabat hari ketujuh bagi Israel: Keluaran 31:12-17: "Sesungguhnya kamu harus memelihara hari-hari Sabat-Ku, sebab itu adalah tanda antara Aku dan kamu turun-temurun, supaya kamu supaya mengetahui bahawa Akulah Yehuwa yang menguduskan kamu....Oleh itu orang Israel harus memelihara hari Sabat untuk memelihara hari Sabat turun-temurun sebagai perjanjian yang kekal. Itulah tanda antara Aku dan orang Israel turun-temurun untuk selama-lamanya. kerana dalam enam hari Yehuwa menjadikan langit dan bumi, dan pada hari ketujuh Ia berehat dan menjadi segar.

Kata jamak, "sabbat," merujuk hanya kepada sabat hari ketujuh dalam pengulangan mingguannya (setiap minggu mempunyai sabat) - oleh itu, "Sesungguhnya kamu harus memelihara hari Sabat-Ku: kerana itu adalah tanda antara Aku dan kamu turun-temurun. "

Ulangan 4:7-8: "Sebab bangsa besar manakah yang mempunyai tuhan yang begitu dekat dengan mereka, seperti TUHAN, Allah kita, setiap kali kita berseru kepada-Nya? Dan bangsa besar manakah yang mempunyai ketetapan dan peraturan yang begitu adil seperti segala hukum yang telah Kutetapkan ini. sebelum awak hari ini?" Musa ini berkata dalam ucapan perpisahannya kepada Israel empat puluh tahun selepas memberikan hukum pada mulanya di Sinai, yang kini dia ulangi sejurus sebelum kematiannya dan ketika mereka memasuki Kanaan di bawah pimpinan Yosua.

Ulangan 5:12-15: Apabila Musa telah mengulangi perintah sabat dalam Keluaran 20:8-11, yang memerlukan rehat daripada kerja pada hari Sabat walaupun untuk "hamba lelaki" dan "hamba perempuan" mereka, dia menambah: "Dan hendaklah kamu ingat bahawa kamu telah seorang hamba di tanah Mesir, dan TUHAN, Allahmu, telah membawa engkau keluar dari sana dengan tangan yang kuat dan lengan yang teracung; sebab itu TUHAN, Allahmu, memerintahkan engkau memelihara hari Sabat" (ayat 15).

Yehezkiel 20: Berabad-abad kemudian, apabila para penatua Israel datang kepada nabi Yehezkiel untuk bertanya kepada Yehuwa melalui dia, Yehuwa menyuruh dia mengingatkan mereka dua kali tentang fakta yang dinyatakan di atas dalam Keluaran 31:12-17, seperti berikut:

- (a) "Selain itu, Aku juga memberikan hari-hari sabat-Ku kepada mereka, menjadi tanda antara Aku dan mereka, supaya mereka tahu bahawa Akulah TUHAN yang menguduskan mereka" (ayat 12); dan
- (b) "Sabat-Ku ... menjadi tanda antara Aku dan kamu, supaya kamu mengetahui bahawa Akulah TUHAN, Allahmu" (ayat 20).

Nehemia 9:12-15: Kira-kira satu setengah abad kemudian, selepas kembalinya Israel dari tawanan Babel, ketika dalam perhimpunan agung di Yerusalem doa kesyukuran tunggal ditujukan kepada Tuhan di mana sejarah umum urusan-Nya dengan Israel diceritakan dari panggilan nenek moyang mereka. Abraham hingga saat ini, antara lain dikatakan: "Engkau juga telah turun ke atas Sinai, dan berbicara dengan mereka dari surga, dan memberikan kepada mereka peraturan-peraturan yang benar dan hukum-hukum yang benar, ketetapan dan perintah yang baik, dan memberitahukan kepada mereka kesucian-Mu. Sabat, perintah, ketetapan, dan hukum, dengan perantaraan Musa hamba-Mu, dan memberi mereka roti dari syurga untuk kelaparan mereka, dan mengeluarkan air bagi mereka dari batu untuk kehausan mereka, dan memerintahkan mereka supaya mereka pergi ke milikilah negeri yang telah Kaujanjikan dengan sumpah kepada mereka."

Yesaya 66:23-24, kini disebut terakhir walaupun secara kronologi kira-kira satu abad lebih awal daripada teks dari Yehezkiel, adalah berbeza daripada semua yang terdahulu, menjadi janji nubuatan kepada Israel tentang masa apabila "semua manusia" (semua bangsa) akan

menyembah Tuhan Israel "dari satu hari Sabat ke satu hari Sabat, " seperti berikut: "Sebab sebagaimana langit yang baru dan bumi yang baru, yang akan Kujadikan, akan tetap ada di hadapan-Ku, demikianlah firman TUHAN, demikianlah keturunanmu dan namamu akan tetap tinggal. Dan akan terjadi, dari satu bulan baru sampai yang lain, dan dari satu Sabat ke Sabat yang lain, semua manusia akan datang untuk menyembah di hadapan-Ku, firman Yehuwa."

Dengan ringkasan perkara di atas, kami mempunyai yang berikut:

- (1) Tuhan memberikan hari-hari sabat-Nya kepada Israel jasmani sebagai tanda antara Dia dan mereka tentang perjanjian yang dibuat dengan mereka di Sinai sebagai umat pilihan-Nya yang khusus (Keluaran 31:12-17; Yehezkiel 20:12, 20), membezakan mereka daripada semua yang lain. Tidak ada catatan tentang pemeliharaan manusia hari ketujuh dalam seminggu sebagai hari perhentian khusyuk bagi Yehuwa sebelum diberikan kepada Israel seperti itu - tempoh tidak kurang daripada 2500 tahun sejarah manusia - bukan sebelum air bah, oleh Adam, Habel, Set, Henokh, Nuh, atau yang lain – dan bukan selepas air bah, oleh Abraham, Ishak, Yakub, atau mana-mana orang atau orang lain.

Walau bagaimanapun, perkataan "minggu" (Ibrani shabua, a tujuh) terdapat dalam Kejadian 29:27-28, melaporkan bahasa yang digunakan oleh Laban dalam perbualan dengan Yakub lebih daripada 250 tahun sebelum pemberian "sabat" Yehuwa kepada Israel di Sinai. Jadi, tidak syak lagi kitaran tujuh hari itu diperolehi daripada enam hari penciptaan ditambah dengan hari perhentian Tuhan daripada penciptaan pada hari ketujuh – namun tanpa sebarang catatan tentang hari ketujuh yang diperintahkan kepada manusia sebagai perhentian bagi Yehuwa, sehingga diberikan kepada Israel sebagai tanda perjanjian antara dia dan mereka sebagai umat pilihannya yang istimewa, seperti yang dinyatakan di atas.

- (2) Tidak ada bangsa besar lain yang mempunyai tuhan atau perjanjian seperti Tuhan dan perjanjian Israel, dan, secara tersirat, tidak ada sabat untuk dipelihara. (Ulangan 4:7-8; 5:12-15) Sebagai analogi, ia adalah seperti apabila seorang suami memberikan cincin perkahwinan kepada isterinya sebagai tanda perjanjian perkahwinan antara dia dan dia, dan mereka sahaja, menetapkan dia. selain daripada semua yang lain. Dan Tuhan sendiri menyamakannya dengan perjanjian seperti itu, berkata: "Perjanjian-Ku yang mereka ingkarkan, walaupun Aku telah menjadi suami mereka" (Yeremia 31:32).

Lebih-lebih lagi, sabat hari ketujuh sangat sesuai sebagai tanda antara Tuhan dan Israel tentang perjanjian yang mereka buat di Sinai. Kerana sabatnya menandakan berakhirnya semua pekerjaan yang telah dilakukannya selama enam hari penciptaan, dan memperingatinya (Kejadian 2:1-3). Dan memberikan hari-hari sabatnya kepada Israel juga melambangkan dan memperingati dia mengakhiri perhambaan mereka di Mesir, menurut Ulangan 5:15. Ini melambangkan fakta bahawa Tuhan penciptaan kini adalah Tuhan Israel, dan mereka tidak mempunyai yang lain - sama seperti tiada bangsa lain berkongsi seperti itu dalam sejarah, atau hari sabat untuk dipelihara sebagai perhentian khusyuk bagi Yehuwa.

- (3) Memperkenalkan kepada Israel "Sabat kudus"-nya adalah salah satu peristiwa yang berkumpul di sekeliling dan ketika Tuhan turun "ke atas Gunung Sinai" dan berbicara kepada mereka dari syurga (Nehemia 9:13-15). Dan kejahilan mereka sebelum ini dibuktikan dengan kelakuan sebahagian daripada mereka apabila pemeliharaannya telah diperintahkan terlebih dahulu di padang gurun Dosa berkaitan dengan permulaan Tuhan memberi mereka makan manna (Keluaran 16).
- (4) Rujukan dalam (2) di atas untuk melanggar perjanjian perkahwinan antara Yehuwa dan mereka, termasuk juga "mencemarkan" hari Sabat, tanda perjanjian antara mereka dan dia, dengan tidak menguduskannya, sebagai hari. perhentian bagi Yehuwa. Sebutan pertama tentang penodaan tersebut terdapat dalam Bilangan 15:32-36. Tetapi rujukan lanjut terlalu banyak untuk dibaca di sini.
- (5) Akhir sekali, janji nubuatan dalam Yesaya 66:22-23 kepada Israel yang melibatkan sabbatisme di bumi baru yang akan dibuatnya, tidak merujuk kepada pemeliharaan sabbat di bumi sekarang ini di bawah Perjanjian Baru di mana Kristus adalah pengantara, menggantikan Perjanjian Lama yang Musa menjadi pengantara, tetapi kepada sabbatisme muktamad bagi semua bangsa yang ditebus di dunia yang akan datang. Walaupun janji tersebut dicantumkan dalam bahasa sabbatisme yang ada pada masa itu di bawah Perjanjian Lama (sebagai datang untuk menyembah Dia "dari satu sabbat ke yang lain," dan "dari satu bulan baru ke bulan baru"), ia harus digunakan secara kiasan walaupun begitu. menyatakan sabbatisme yang kekal.

Kerana, seperti yang dilihat oleh rasul Yohanes dalam penglihatannya di Patmos, tentang "bumi baru," dengan "kota yang kudus, Yerusalem yang baru" (Wahyu 21:1 - 22:5), "kota itu tidak memerlukan matahari, tidak ada bulan untuk menyinarinya, kerana kemuliaan Allah meneranginya, dan cahayanya ialah Anak Domba" (21:23); "dan pintu-pintu gerbangnya tidak akan ditutup pada siang hari (kerana malam tidak akan ada di sana)" (ayat 25); "dan malam tidak akan ada lagi dan mereka tidak memerlukan cahaya pelita dan cahaya matahari, sebab Tuhan Allah akan menerangi mereka" (22:5).

Lebih-lebih lagi, tiga ayat di atas diikuti dengan bacaan ayat terakhir seperti berikut, yang, pada masa yang sama pada waktunya, juga harus menjadi kiasan: "Dan mereka akan keluar dan melihat mayat orang-orang yang telah melanggar Aku. : sebab ulatnya tidak akan mati, dan apinya tidak akan padam, dan mereka akan menjadi kekejian bagi semua manusia" (Yesaya 66:24).

Ungkapan yang digariskan [untuk cacing mereka tidak akan mati, api mereka tidak akan dipadamkan] kemudian digunakan oleh Yesus, seperti yang tercatat dalam kitab Perjanjian Baru Markus 9:43-48, sebagai merujuk kepada "cacing" dan "api" daripada "neraka" (Gehenna). Yang terakhir ini secara harfiah adalah Lembah Hinnom, yang telah digunakan sebagai tempat pembuangan kota di pinggir Jerusalem duniawi, bukan sahaja sampah tetapi juga untuk bangkai yang tidak dikebumikan, "tempat cacing menggigit dan api menyala" (seperti yang dinyatakan dalam AT Gambar Firman Robertson dalam Perjanjian

Baru). Tetapi ia digunakan oleh Tuhan kita secara kiasan tentang "api kekal yang telah disediakan untuk Iblis dan malaikat-malaikatnya" (Matius 25:41), - dipanggil "tasik api" dalam Wahyu 20:14-15 - di mana orang yang tidak benar " akan pergi ke dalam hukuman yang kekal" (ay. 26), dari penghakiman universal apabila Yesus datang lagi (Matius 25:31-46), yaitu mengikuti kebangkitan universal orang mati dan melarikan diri dari bumi dan langit sekarang (ternyata langit atmosferanya dan mungkin langit sidereal). , tetapi bukan tempat kediaman Tuhan) (Wahyu 20:11-15). Pasti, bagaimanapun, tasik api kekal tidak akan berada di pinggir, atau boleh diakses oleh pemandangan penduduk yang ditebus, "kota suci, Yerusalem Baru" (Wahyu 21:1 - 22:5).

Atas sebab-sebab sedemikian, petikan Yesaya 66:23-24 mengenai sabat di "bumi baru" yang Yehuwa akan "buat" nampaknya sesuai dicirikan dalam Commentary on the Whole Bible Elliott, seperti berikut: "Ia terletak di sifat kasus yang kata-kata itu tidak pernah diterima, dan tidak pernah dapat menerima, penggenapan literal. Kesedaran yang benar ditemui dalam Yerusalem baru dalam Wahyu 21:22-27 tentang sabbatisme kekal dalam Ibrani 4:9, dan bahkan kemuliaan itu. penglihatan hanyalah simbol realiti rohani."

Telah tepat dikatakan bahawa Perjanjian Lama adalah Perjanjian Baru yang disembunyikan, dan Perjanjian Baru adalah Perjanjian Lama yang didedahkan. Jadi, kita kini kembali terutamanya kepada Yang Baru untuk perkara-perkara yang dibayangkan oleh Yang Lama.

Pemerhatian daripada Kitab Perjanjian Baru

1. Bahawa petikan Perjanjian Lama Yesaya 66:22-23 menyebut kita tentang sabatisme kekal yang mesti menjadi perhentian terakhir bagi umat Tuhan, untuk dinikmati melalui Yesus Kristus, dan dibayangkan tetapi tidak dinikmati di bawah Perjanjian Lama, dan tidak sebelum bumi kita sekarang telah digantikan oleh yang baru dan kekal, selepas kedatangan kedua Kristus ke bumi ini pada penghujung sejarahnya, dibuktikan, antara petikan-petikan lain, oleh yang asas berikut:

a. 2 Petrus 3:10-13: "Tetapi hari Tuhan [hari 'kedatangan'-Nya. v.4] akan datang seperti pencuri, di mana langit [ternyata langit atmosfera dan mungkin langit sidereal, seperti yang telah disebutkan] akan lenyap dengan bunyi yang besar, dan unsur-unsur akan dileburkan dengan panas terik, dan bumi dan perbuatan-perbuatan yang ada di dalamnya akan dibakar. Sebab semuanya ini akan dileburkan dengan demikian, maka bagaimanakah seharusnya kita dalam segala kekudusan dan kesalehan, dengan alasan menanti dan mengharapkan kedatangan hari Tuhan, yang manakah langit yang sedang terbakar akan dileburkan dan unsur-unsur akan mencair dengan panas yang membara? Tetapi menurut janji-Nya [di mana tetapi dalam Yesaya 66:22-23?], kita menantikan langit yang baru dan bumi yang baru di mana terdapat kebenaran."
."

b. Wahyu 20:11-15: "Dan aku melihat sebuah takhta putih dan Dia yang duduk di atasnya, dari muka-Nya bumi dan langit lari, dan tidak ada tempat bagi mereka dan aku melihat orang-orang mati, yang besar dan yang besar. kecil, berdiri di hadapan takhta, dan kitab-kitab dibuka, dan kitab lain dibuka. Iaitu kitab kehidupan, dan orang mati dihakimi berdasarkan perkara-perkara yang tertulis di dalam kitab-kitab itu, menurut perbuatan mereka. Dan laut menyerahkan orang-orang mati yang ada di dalam mereka: dan mereka dihakimi masing-masing menurut perbuatannya. ... dan jika seorang tidak didapati tertulis dalam kitab kehidupan, ia dilemparkan ke dalam lautan api."

Oleh itu, kita mempunyai "bumi dan langit" sekarang yang melarikan diri sehubungan dengan kebangkitan universal dan penghakiman umat manusia, seperti yang dilihat oleh rasul Yohanes dalam penglihatannya tentang masa depan semasa diasingkan di Pulau Patmos.

c. Wahyu 21:1 - 22:5: Walaupun terlalu banyak untuk dipetik di sini, ia harus dibaca dengan teliti secara keseluruhannya. Ia adalah penglihatan tentang yang di atas diikuti oleh langit baru dan bumi baru untuk orang benar dari semua bangsa, dengan "kota suci, Yerusalem baru [berbeza dengan Yerusalem bumi Palestin] turun dari syurga dari Tuhan" ("Kota Allah yang hidup, Yerusalem surgawi" (Ibrani 12:22).

"Bumi baru" dan "kota suci, Yerusalem Baru," jelas sekali ialah "negeri syurga" dan "kota yang mempunyai asas, yang pembina dan pembuatnya ialah Tuhan", yang dicari oleh Abraham, Sara, Ishak dan Yakub. (Ibrani 11:8-16) sebagai yang paling utama bagi mereka dan bukannya Kanaan, yang hanya merupakan gambaran atau "bayangan" dari apa yang akan datang.

“Dan ini semua [termasuk orang-orang yang baru disebutkan, ditambah banyak orang lain yang juga disebut untuk iman mereka], setelah mendapat kesaksian kepada mereka melalui iman mereka, tidak menerima janji [negara dan kota syurga], kerana Allah telah menyediakan sesuatu yang lebih baik. tentang kita [daripada yang diberikan di bumi ini], supaya tanpa kita mereka tidak akan menjadi sempurna” (Ibrani 11:39-40). Iaitu, mereka tidak akan masuk ke dalam kesempurnaan dunia yang akan datang sebelum kebangkitan apabila Kristus datang ke bumi semula, sama seperti yang akan berlaku untuk kita.

- d. Ibrani 3:1 - 4:11: Di sini sekali lagi kita mempunyai petikan lanjutan (yang sila baca keseluruhannya, perhatikan perkembangannya).

Permulaan:

“Oleh itu, saudara-saudara yang kudus, yang mendapat bagian dalam panggilan sorgawi, anggaplah Rasul dan Imam Besar yang kita akui, yaitu Yesus, ... seorang anak atas rumah [Tuhan]-Nya [dalam pengertian ‘rumah tangga’], yang rumahnya adalah kita, jika kami berpegang teguh kepada keberanian kami dan kemegahan pengharapan kami teguh sampai kesudahannya” (3:1-6).

Bersambung:

Mengingatkan pembaca tentang ketidakpercayaan dan ketidaksetiaan begitu banyak Israel jasmani dan oleh itu mereka tidak pernah memasuki perhentian yang dimaksudkan untuk mereka di Kanaan duniawi: juga menasihati untuk mengambil amaran dari ini dan tidak melewatkan selebihnya yang dimaksudkan untuk Israel rohani di Kanaan syurgawi (3:7 - 4:8).

membuat kesimpulan:

"Maka masih ada perhentian sabbat bagi umat Allah. Sebab barangsiapa masuk ke dalam perhentian-Nya, ia juga telah beristirahat dari pekerjaan-pekerjaan-Nya, sama seperti Allah telah beristirahat dari pekerjaan-pekerjaan-Nya. Karena itu marilah kita bersungguh-sungguh untuk masuk ke dalam perhentian itu, supaya jangan ada orang yang jatuh. mengikuti contoh ketidaktaatan yang sama" (4:9-11).

Yang terakhir ini mungkin mengingatkan kita tentang Wahyu 14:13: "Berbahagialah orang yang mati, yang mati dalam Tuhan sejak sekarang: ya, firman Roh, supaya mereka berhenti dari jerih payah mereka, kerana perbuatan mereka mengikuti mereka."

2. Untuk perspektif keseluruhan yang lengkap dan jelas, kita memerlukan tinjauan lanjut tentang peristiwa dan perkembangan yang relevan dalam era Perjanjian Baru, antara kedatangan Kristus yang pertama dan kedua, apabila "sabbat" Perjanjian Lama tidak lagi mengikat, dan mengapa tidak, kerana semua perintah lain dalam Dekalog (Keluaran 20:1-17) telah dimasukkan ke dalam undang-undang Perjanjian Baru juga. Jadi kita akan mulakan dengan mengapa tidak mengikat, selepas amaran berikut:

PERHATIAN: Pembaca mungkin mendapati beberapa perkara berikut lebih membosankan dan teknikal daripada bahagian-bahagian di atas, tetapi dia perlu tahu bahawa setiap item adalah

penting untuk memahami perkara yang mungkin kelihatan bercanggah maklumat di sana sini. Pada suatu ketika, di tengah-tengah rangkaian perumpamaan yang berkaitan dengan kerajaannya yang akan datang (Matius 13:1-58; Markus 4:1-34 dan Lukas 8:4-15), Yesus menyatakan: "Demikian juga Kerajaan Allah. , seolah-olah seseorang menaburkan benih ke dalam tanah, lalu tidur dan bangun siang dan malam, dan benih itu akan tumbuh dan tumbuh, ia tidak tahu bagaimana caranya. kemudian biji-bijian penuh di dalam bulirnya. Tetapi apabila buahnya masak, segera ia menyabitnya, kerana musim menuai sudah tiba" (Markus 4:26-29).

Ini menunjukkan fasa berturut-turut peringkat kerajaan, yang perlu diiktiraf jika kita dapat mengelakkan kekeliruan. Dan di tempat lain dalam siri perumpamaan yang disebutkan di atas, "Benih itu adalah firman Tuhan" (Lukas 8 - 10), "firman Kerajaan" (Matius 13:19); dan "penuaian ialah kesudahan dunia" (Matius 13:39), apabila orang jahat "dipisahkan" daripada orang benar, dan dicampakkan "ke dalam dapur api" (vs. 47-50) - yang akan pada kedatangan Kristus yang kedua (Matius 25:31-46) – apabila orang benar akan "mewarisi kerajaan" (ayat 34) dan masuk "ke dalam hidup yang kekal" (ayat 46), "dalam dunia yang akan datang" (Markus 10:29-30; Lukas 18:29-30) – mereka "masuk ke dalam kerajaan kekal Tuhan dan Juruselamat kita Yesus Kristus" (2 Petrus 1:

Secara ringkasnya, kita akan temui

- (1) peringkat awal dan
- (2) fasa kerajaan syurga yang akan datang sepenuhnya di dunia ini, antara kedatangan Kristus yang pertama dan kedua; dan kemudian
- (3) peringkat akhir (atau lebih tepatnya kesinambungan kekal fasa syurgawi) di dunia yang akan datang berikutan akhir dunia – yang pertama adalah percubaan, persediaan untuk memasuki yang ketiga.

Kita mungkin juga menganggap mereka yang memasuki peringkat No.1 sebagai warga piagam No.2 (jika setia), dan kemudian warganegara yang setia daripada yang terakhir sebagai memasuki dan mewarisi No.3. di mana mereka akan menikmati "perhentian sabat" yang kekal "untuk umat Tuhan," seperti yang dijanjikan dalam Ibrani 4:9 dan dinyatakan sebelum ini, sebagai dibezakan daripada sabat "hari ketujuh" undang-undang Perjanjian Lama tetapi bukan sebahagian undang-undang Perjanjian Baru di bawah Yesus Kristus, seperti yang telah dilihat.

Perhatikan mengapa sabat hari ketujuh bukan sebahagian daripada undang-undang Perjanjian Baru sebelum meneruskan pertimbangan lain yang berkaitan.

- a. Seperti yang telah didokumentasikan dengan baik, sabat hari ketujuh telah diberikan kepada Israel menurut daging, dan itu sahaja, di Sinai, sebagai tanda perjanjian yang kemudiannya dibuat oleh Yehuwa dengan orang Israel, memisahkan mereka dan membezakan mereka. dari seluruh negara di dunia (Gentiles)., dan paling sesuai dari segi sejarah untuk tujuan itu.

Tetapi dalam Kristus, perbezaan dan pemisahan itu tidak lagi wujud. Dan Perjanjian Lama membuat dan menghendaki sedemikian telah memberi laluan kepada Perjanjian Baru yang bukan sahaja tidak memerlukan mereka, tetapi melenyapkan mereka —merangkul orang

bukan Yahudi serta orang Yahudi, dan dengan istilah yang sama, dengan itu menjadikan mereka semua menjadi satu bangsa, sebuah Israel rohani (lihat Efesus 2:11-22; Roma 2:28-29; 9:6-8; Galatia 3:26-29; 6:16, petikan terakhir ini secara khusus memanggilmnya "Israel milik Tuhan").

Yesus sendiri telah berkata, "Domba-domba lain [orang bukan Yahudi] pada-Ku [dalam tujuan dan harapan] yang bukan dari kandang [Yahudi] ini; mereka juga harus Kubawa, dan mereka akan mendengar suara-Ku, dan mereka akan menjadi satu kawanan [dengan Domba Yahudi], [mempunyai] satu gembala" – atau, bacaan alternatif, "akan ada satu kawanan, satu gembala" (Yohanes 10:21). Juga, dia telah berkata, "Dan Aku, jikalau Aku ditinggikan dari bumi, akan menarik semua orang [Yahudi dan bukan Yahudi] kepada-Ku" (Yohanes 12:32).

Dan sebelum kenaikannya, dia menugaskan agar Injil diberitakan kepada semua bangsa (Matius 28:19-20; Markus 16:15-16 dan Lukas 24:46-47) – yang mana itu, "kepada orang Yahudi dahulu, dan juga kepada orang Yunani [Kafir]" (Roma 1:16) – bermula pada 34 AD hingga yang pertama (Kisah 2), dan nampaknya kira-kira 41 AD hingga yang terakhir (Kisah 10-11).

Oleh itu, untuk terus mengikat tanda Perjanjian Lama antara Tuhan dan Israel menurut daging dalam era Perjanjian Baru (selepas kematian, kebangkitan, dan kenaikan Kristus) akan menjadi anomali – setanding dengan sunat yang mengikat daging di bawah Perjanjian Lama. Perjanjian sebagai tanda keturunan Abraham menurut daging, yang bukan orang Kristian bukan Yahudi. Sebaliknya, semua perintah Decalogue of the Old Covenant, kecuali perintah sabat, akan sesuai untuk orang Kristian, sama ada berlatar belakang Yahudi atau bukan Yahudi, seperti juga untuk Israel jasmani di bawah Perjanjian Lama– dan oleh itu mempunyai telah dimasukkan ke dalam undang-undang Perjanjian Baru.

Dengan alasan yang sangat relevan itu, kami boleh menutup semula kajian kami. Tetapi kita akan meneruskan peristiwa dan perkembangan yang relevan berkaitan dengan era Perjanjian Baru, antara kedatangan Kristus yang pertama dan kedua, apabila perintah sabat undang-undang Perjanjian Lama tidak lagi mengikat. Kerana pembangunan dan acara tersebut akan memberikan perspektif yang lebih baik dalam beberapa aspek dan membantu kami mengelakkan beberapa kesilapan yang sangat biasa. (Sesetengah pengulangan, tetapi untuk penekanan yang berbeza, mungkin diperhatikan.)

- b. "Hukum dan para nabi [mewakili Perjanjian Lama] berlaku sehingga Yohanes [Pembaptis, pelopor Yesus]: sejak itu Injil kerajaan Allah [menggantikan kerajaan Israel jasmani] diberitakan, dan setiap orang masuk dengan ganas ke dalamnya," kata Yesus (Lukas 16:16). Iaitu, mereka yang masuk berbuat demikian terhadap banyak pembangkang. Kerana, dia juga berkata: "Celakalah kamu ahli-ahli Taurat! Kerana kamu telah mengambil kunci pengetahuan, dan mereka yang masuk kamu halangi" (Lukas 11:52); juga, "Tetapi celakalah kamu, hai ahli-ahli Taurat dan orang-orang Farisi, hai orang-orang munafik! Sebab kamu menutup Kerajaan Sorga terhadap manusia, kerana kamu sendiri tidak masuk dan tidak membiarkan orang yang masuk masuk" (Matius 23:13).

c. Walau bagaimanapun, "masuk" itu hanya memasuki fasa permulaan dan persiapan kerajaan di bumi, dikhotbahkan pertama kali oleh Yohanes dan kemudian oleh Yesus sebagai "sudah hampir" (Matius 3:1-2; 4:1) – belum sepenuhnya. datang. Atas sebab itu Yesus boleh berkata kepada orang Farisi yang bertanya bilakah kerajaan Tuhan akan datang, "Kerajaan Tuhan ada di dalam kamu" (Lukas 17:21), atau "di tengah-tengah kamu," seperti di tepi American Standard Version, atau "di kalangan kamu," seperti yang dinyatakan dalam New English Bible dan beberapa versi lain – mungkin bermakna di antara mereka dalam diri sendiri, bakal rajanya, dan mungkin juga yang telah digambarkan sebagai "masuk" ke dalam ia. Namun Dia mengajar muridnya untuk berdoa, "Datanglah kerajaan-Mu" (Matius 6:10), kerana belum datang sepenuhnya seperti yang dijanjikan.

Namun, kemudian, enam hari sebelum transfigurasinya, Yesus membuat dua pernyataan penting:

- (1) Kepada rasul Petrus, selepas dia mengaku dia sebagai "Kristus, anak Tuhan yang hidup," berkata, "... di atas batu karang ini [ternyata kebenaran Petrus telah mengaku tentang dia] Aku akan membina gereja-Ku; dan ... Aku akan memberikan kepadamu kunci Kerajaan Sorga" (Matius 16:16-19).
- (2) Kemudian kepada semua rasulnya, dengan berkata, "Ada beberapa di antara mereka yang berdiri di situ, yang sama sekali tidak akan mengalami kematian [tetapi Yudas Iskariot ingin, membunuh diri], sehingga mereka melihat Kerajaan itu datang dengan kuasa" (Markus 9:1; lih. Matius 16). :28) – yang berlaku pada Pentakosta, empat puluh hari selepas kebangkitan-Nya dan kira-kira sepuluh hari selepas kenaikan-Nya (Kisah 1:1-9 dan Bab 2), untuk diperhatikan lebih panjang kemudian.

NOTA: (1) "Kerajaan" yang disebut berkali-kali secara bergantian sebagai "kerajaan Tuhan" atau "kerajaan syurga," juga dirujuk sebagai kerajaan Kristus (lihat Matius 16:28; Lukas 1:31-32; 22: 29-30; 23:42; Yohanes 18:36-37; Kolose 1:13; 2 Petrus 2:11 dan Wahyu 1:9), dan juga dipanggil "kerajaan Kristus dan Tuhan" (Efesus 5:5; rujuk Wahyu 11:15) – dengan Kristus duduk di "sebelah kanan Tuhan [sebagai regent]" (Markus 16:19; Kis 2:33; Roma 8:34; Kolose 3:1; Ibrani 10:12 ; 1 Petrus 3:22 dan Wahyu 3:21).

- (3) Lebih-lebih lagi, istilah "gereja" dan "kerajaan," yang terdapat dalam ayat-ayat berturut-turut (Matius 6:18 dan 19), juga digunakan secara bergantian kerana ahli-ahli satu adalah warganegara yang lain di bumi dan dalam pengertian itu adalah. sama. Oleh itu, dalam Kolose 1:13, rasul Paulus bercakap tentang "orang-orang kudus" di Kolose ("tubuh" umat Kristus dan oleh itu "gereja"nya di sana (1:1, 24) sebagai telah "diterjemahkan [oleh Tuhan] ... ke dalam kerajaan Anak yang dikasihi-Nya." Dan rasul Yohanes, yang menuturkan Kitab Wahyu kepada "tujuh jemaat yang ada di Asia" (1:4), juga menggambarkan dirinya sebagai "saudaramu dan mengambil bagian dengan kamu dalam kesusahan dan kerajaan dan kesabaran yang ada dalam Yesus" (ayat 9).

- d. Dalam petikan yang pertama disebut di atas, "hukum dan para nabi" adalah wakil Perjanjian Lama antara Tuhan dan Israel (yang bagi Tuhan adalah "sebuah kerajaan," Keluaran 19:6 di mana Daud adalah raja yang paling hampir ideal, memerintah atasnya. umat perjanjian Tuhan di bumi untuk Tuhan, dan membawa mereka kepada kemenangan atas musuh-musuh mereka), yang perjanjian itu Musa menjadi pengantara dan para nabi adalah antara lain, penafsir hukumnya kepada umat. Sebaliknya, "kerajaan Tuhan" atau "kerajaan syurga" yang disebutkan dalam teks Perjanjian Baru di atas dan lain-lain, mewakili Perjanjian Baru, di mana Kristus adalah pengantara (Ibrani 8:6; 9:15; 12: 24), dan di bawahnya Dia adalah raja, memerintah umat Tuhan untuk Tuhan, dan menaklukkan musuh, seperti yang dilakukan oleh leluhur jasmani Daud. Bakal ibunya telah dijanjikan, "Ia akan menjadi besar, dan akan disebut Anak Allah Yang Mahatinggi, dan Tuhan Allah akan mengaruniakan kepada-Nya takhta Daud, bapa leluhur-Nya, dan Ia akan memerintah atas kaum Yakub [Israel] untuk selama-lamanya, dan atas kerajaan-Nya. tidak akan ada kesudahan" (Lukas 1:32-33). (Bandingkan juga nubuat Perjanjian Lama Yesaya 9:6-7).
- e. Pemerintahan Kristus, bagaimanapun, tidak akan berada di atas "Israel menurut daging" (rujuk 1 Korintus 10:18), tetapi atas Israel rohani (rujuk Roma 2:17-29; 4:1-12). Dan itu akan merangkumi semua orang bukan Yahudi serta semua orang Israel yang akan memeluk Perjanjian Baru yang dibuat oleh Tuhan dengan "kaum Israel dan kaum Yehuda" (Ibrani 8:8-12). Itu akan berlaku selepas (1) dinding pemisah tengah antara orang Yahudi dan bukan Yahudi telah dirobuhkan "melalui salib" Kristus, untuk "mencipta dalam dirinya seorang manusia baru" seolah-olah (bukan Yahudi mahupun bukan Yahudi menurut daging, tetapi Kristian, membentuk Israel rohani), dan (2) memakukannya [hukum Perjanjian Lama, membezakan dan memisahkan orang Israel dari bukan Yahudi] ke salib seolah-olah (lihat Efesus 2:11-22; Kolose 2:8-15) .
- f. Seperti yang disebutkan sebelumnya, hanya enam hari sebelum transfigurasi-Nya, Yesus berkata kepada para rasul-Nya, "Ada beberapa di antara mereka yang berdiri di situ, yang sama sekali tidak akan mengalami kematian, sebelum mereka melihat Kerajaan Allah datang dengan kuasa" (Markus 9) .:1; rujuk Matius 16:28) – yang berlaku pada Pentakosta selepas penyaliban, kebangkitan, dan kenaikan Kristus (lihat Kisah 1:1-9, dan Bab 2). Itu kira-kira enam bulan selepas pengumuman Yesus di atas, dan dia telah memberitahu rasul Petrus, "Aku akan memberikan kepadamu kunci kerajaan syurga" (Matius 16:19), selepas Petrus mengaku dia sebagai "Kristus. , Anak Allah yang hidup." Pada masa itu, Yesus juga telah berkata, "di atas batu ini [ternyata kebenaran Petrus telah mengaku tentang dia] Aku akan membina gereja-Ku" (ayat 16-18).
- g. Selaras dengan Markus 9:1, yang disebutkan di atas, di mana Yesus telah mengatakan bahawa beberapa orang yang hadir pada masa itu tidak akan mengalami kematian sehingga melihat "kerajaan Allah datang dengan kuasa", Lukas dalam Kisah 1:1-9 melaporkan bahawa antara "kesengsaraan-Nya." [penderitaan dan kematian-Nya, diikuti oleh kebangkitan-Nya]" dan "diambil [kenaikan-Nya ke syurga]," dia memerintahkan para rasulnya "untuk tidak meninggalkan Yerusalem, tetapi menunggu janji Bapa [Roh Kudus sebagai penghibur mereka, atau Penolong, sebagai gantinya, selepas Dia pergi dari mereka ke syurga (lihat Yohanes

14:16–17)], yang, katanya, kamu dengar daripada saya: kerana Yohanes [Pembaptis] memang membaptis dengan air; tetapi kamu akan dibaptiskan dalam Roh Kudus tidak lama lagi...[dan] kamu akan menerima kuasa apabila Roh Kudus turun ke atas kamu:

Perkara yang perlu diingat ialah:

- (1) Para rasul Kristus (kecuali Yudas Iskariot) akan melihat kerajaan itu datang;
- (2) ia akan datang dengan kuasa;
- (3) mereka sendiri akan menerima kuasa apabila Roh Kudus telah datang dan mereka telah "dibaptiskan" di dalamnya tidak beberapa hari selepas kenaikan Kristus. Oleh itu, apabila perkara (3) telah berlaku, perkara (1) dan (2) akan memenuhinya.

h. Sehubungan itu, seperti yang tercatat dalam Kisah 2, apabila hari Pentakosta tiba, kira-kira sepuluh hari selepas kenaikan Kristus, dan para rasul berkumpul di satu tempat, peristiwa dramatik berikut berlaku:

- (1) "... tiba-tiba terdengar bunyi dari langit seperti tiupan angin yang kencang," memenuhi seluruh rumah tempat duduk para rasul.
- (2) "Dan nampaklah kepada mereka lidah-lidah yang terbelah-belah, seperti nyala api, dan ... duduk di atas mereka masing-masing."
- (3) "Dan penuhlah mereka dengan Roh Kudus, dan mulailah mereka berkata-kata dalam bahasa-bahasa lain [bahasa-bahasa lain] seperti yang diberikan Roh itu kepada mereka untuk berkata-kata."

i. Dan rasul Petrus, yang telah diberikan "kunci-kunci kerajaan surga", menyampaikan khutbah utama pada hari permulaan itu, di kota Yerusalem, di mana pekerjaan pertama mereka akan dilakukan untuk jangka waktu yang lama. Pada hari itu "kira-kira tiga ribu jiwa" bertindak balas. Dan sejak hari itu "Tuhan menambahkan kepada jemaat setiap hari mereka yang diselamatkan" (Kisah 2:27, New King James Version). Jadi, pada hari Pentakosta "gereja" telah ditubuhkan; "kerajaan syurga" telah datang. Dan khutbah Pentakosta Petrus dalam Kisah 2:22-40 mempunyai lebih lanjut perkara yang relevan dengan kajian kita sekarang.

j. Dalam khutbahnya, rasul Petrus mengisytiharkan bahawa Kristus telah "dibangkitkan" (dari antara orang mati) dan ditinggikan ke sebelah kanan Tuhan di syurga; bahawa dia telah menerima janji Roh Kudus daripada Bapa, yang bertanggungjawab untuk manifestasi ajaib yang dilihat dan didengar pada hari itu; dan bahawa dia akan "duduk di sebelah kanan Tuhan sehingga musuh-musuhnya dijadikan tumpuan kaki-Nya - Yesus telah dijadikan "Tuhan dan Kristus" (Kisah Para Rasul 2:22-36).

Musuh terakhir yang harus dihapuskan ialah maut [oleh kebangkitan universal orang mati (Wahyu 20:13-20) dan mengubah tubuh orang-orang kudus yang hidup menjadi yang tidak dapat binasa dan tidak dapat mati (1 Korintus 15:50-57)]. ... Dan apabila segala sesuatu telah ditaklukkan kepada-Nya, maka Anak itu sendiri pun akan takluk kepada Dia yang telah menaklukkan segala sesuatu kepada-Nya, supaya Allah menjadi semua di dalam semua" – sebagaimana Bapa telah menjadikan Anak itu untuk masa sekarang. – dengan "segala kuasa

... di sorga dan di bumi" (Matius 28:18) – "malaikat-malaikat dan kuasa-kuasa dan kuasa-kuasa ditundukkan kepada-Nya" (1 Petrus 3:22).

Itu tidak bermakna Kristus tidak akan memerintah lagi dalam apa-apa pengertian, kerana "takhta Tuhan dan Anak Domba [Kristus] akan berada di dalamnya [iaitu, di 'kota kudus, Yerusalem baru, turun dari syurga' ke 'bumi baru']: dan hamba-hamba-Nya akan beribadah kepada-Nya, ... dan mereka akan memerintah untuk selama-lamanya" (Wahyu 22:3-5) – mereka juga menjadi bupati bersama-sama dengan Dia, lihat 3:21; rujuk. 2 Timotius 2:12). Walaupun dia masih akan menjadi regent dengan Bapa seperti sekarang (Wahyu 3:21), pemerintahannya tidak akan dibezakan pada masa itu seperti sekarang dengan peranan yang diberikan untuk menaklukkan semua musuh pemerintahan ilahi - tugas itu sudah pun dilaksanakan. dicapai.

- k. Dalam khotbahnya tentang Pentakosta, rasul Petrus juga memetik dari Daud dalam Mazmur 16:8-10, dan kemudian mengulas sebagai berikut: "Saudara-saudara, bolehlah aku mengatakan kepadamu dengan cuma-cuma tentang Daud, bapa leluhurnya, bahwa ia telah mati dan telah dikuburkan, dan makamnya ada bersama kita sampai hari ini. Oleh itu, sebagai seorang nabi [dan juga raja atas Israel], dan mengetahui bahawa Tuhan telah bersumpah dengan sumpah kepadanya, bahawa dari buah pinggangnya Dia akan meletakkan seorang di atas takhtanya. , dia yang melihat ini sebelumnya berkata tentang kebangkitan Kristus, bahawa dia ['jiwa-Nya,' ay. 27] tidak ditinggalkan ke alam maut, dan tubuh-Nya tidak mengalami kebinasaan. Yesus ini telah dibangkitkan oleh Allah, yang mengenainya kita semua [Petrus dan rasul-rasul yang lain] adalah saksi. Oleh sebab itu, ditinggikan oleh tangan kanan Allah, dan setelah menerima janji Roh Kudus dari Bapa, ia telah mencurahkan ini, yang kamu lihat dan dengar" (Kis.

Dengan kata lain, Tuhan telah membangkitkan Yesus dari antara orang mati dan menghembuskannya ke sebelah kanan-Nya sendiri untuk "menetapkan" Dia di atas takhta Daud, seperti yang dijanjikan kepada Daud, seperti yang disebutkan di atas, dan kepada Maria, ibu kepada- menjadi dari tubuh jasmani-Nya (Lukas 1:16-33).

Jika itu kelihatan aneh kerana Daud memerintah di bumi, dan Kristus akan memerintah dari syurga, ia harus diakui bahawa pihak berkuasa dan bukan lokasi ditandakan dengan perkataan "takhta". Perhatikan yang berikut: "Maka Daud anak Isai telah memerintah atas Israel. Dan masa dia memerintah atas Israel adalah empat puluh tahun; tujuh tahun dia memerintah di Hebron, dan tiga puluh tiga tahun memerintah di Yerusalem. Dan dia mati dalam usia yang sangat tua. umur, ... dan Salomo, anaknya, memerintah menggantikan dia" (1 Tawarikh 29:26-28). Juga: "Kemudian Salomo duduk di atas takhta TUHAN sebagai raja menggantikan Daud, ayahnya" (ayat 33) - dan di Yerusalemlah Salomo memerintah.

Takhta Salomo ialah takhta Yehuwa, yang didudukinya sebagai ganti Daud, bapanya; oleh itu, takhta Daud ialah takhta Tuhan, yang dia duduki dahulu di Hebron, kemudian di Yerusalem. Dan takhta yang Yesus duduki di syurga ialah takhta Tuhan. Yang didudukinya bersama-sama dengan Dia, di sebelah kanan-Nya – di mana "kerajaan-Nya tidak akan berakhir," menurut

janji kepada perawan Maria (Lukas 1:33), walaupun fasa duniawinya akan berakhir, seperti yang telah disebutkan. .

- I. Sebagaimana Salomo adalah anak Daud dan pewaris takhtanya, begitu juga Kristus menurut daging bertahun-tahun kemudian. Penghuni terakhir takhta Daud sebelum Kristus mendudukinya ialah Yoyakhin (2 Raja-raja 24:8) – juga dipanggil Yekhonya (1 Tawarikh 3:16), dan Konia (Yeremia 22:24) – yang dibawa ke dalam tawanan Babel oleh Raja Nebukadnezar kira-kira 597 SM, di mana dia meninggal kira-kira 37 tahun kemudian. Nebukadnezar telah menggantikannya dengan Zedekia, seorang saudara lelaki tetapi bukan anak lelaki, yang kemudiannya memberontak dan juga dibawa ke dalam tawanan Babel (2 Tawarikh 36:10-21). Dan kepada nabi Yeremia, Allah berfirman tentang Konia: "Tuliskanlah bagimu orang yang tidak mempunyai anak ini, seorang yang tidak akan beruntung pada zamannya, karena tidak akan ada lagi seorang dari keturunannya yang beruntung, duduk di atas takhta Daud dan memerintah Yehuda." (Yeremia 22:30).

Dia bukan tanpa anak dalam erti kata tidak mempunyai kemakmuran, kerana dalam penawanan dia mempunyai seorang anak lelaki Sealtiel, yang merupakan salah seorang nenek moyang Yesus (Matius 1:12-16); tetapi dia tidak mempunyai anak dalam erti kata tidak mempunyai keturunan untuk menggantikan dia "duduk di atas takhta Daud, dan memerintah Yehuda." Walaupun Kristus jelas-jelas menggantikan dia ke takhta Daud, menurut ketetapan Tuhan dia tidak memerintah di Yehuda, tetapi di syurga, dan tidak akan pernah kembali ke bumi untuk tujuan memerintah di atas takhta Daud di Yehuda dan Yerusalem seperti yang diajarkan oleh banyak orang dewasa ini.

- m. Lebih-lebih lagi, oleh kerana Kristus akan menjadi "imam besar untuk selama-lamanya menurut peraturan Melkisedek" (Ibrani 6:20), seperti yang dipelajari sejak awal (hlm.2 di atas), dia akan menjadi raja dan imam, kerana Melkisedek adalah " raja Salem [kemudian disebut Yerusalem], imam Allah Yang Mahatinggi" (Ibrani 7:1). Dan dalam Zakharia 6:12-13, dipercayai sebagai nubuatan Kristus, dikatakan bahawa "dia akan menjadi imam di atas takhtanya." Walau bagaimanapun, "sekiranya dia ada di bumi, dia tidak akan menjadi imam sama sekali" (Ibrani 8:4), dan tidak dijadikan imam sebelum "menderita" di bumi (Ibrani 5:7-10) dan sebelum memasuki "dalam selubung [iaitu, ke dalam syurga sendiri]" (Ibrani 7:17-20). Ini bermakna dia belum lagi menjadi raja, dan oleh itu tidak di atas takhta Daud, sehingga selepas kenaikannya ke syurga - di mana dia masih berada,
- n. Itu sesuai dengan apa yang diramalkan oleh nabi Daniel, yaitu, kenaikannya dan menerima kerajaannya, sebagai berikut: "Aku melihat dalam penglihatan malam, dan sesungguhnya, datang dengan awan di langit seorang seperti anak manusia [lih. .Kisah 1:9-11], dan sampailah ia kepada orang yang lebih tua, dan mereka membawanya mendekat ke hadapannya, dan diberikan kepadanya kekuasaan, kemuliaan, dan kerajaan, sehingga segala bangsa, bangsa dan bahasa harus mengabdikan kepada-Nya: kekuasaannya adalah kerajaan yang kekal, yang tidak akan berlalu, dan kerajaannya yang tidak akan binasa" (Daniel 7:13-14).
- o. Ia juga bersesuaian dengan perumpamaan bahawa Yesus bercakap semasa dia mendekati Yerusalem untuk minggu terakhir sebelum penyaliban-Nya, seperti yang dicatatkan dalam

Lukas 19:11-30, walaupun yang terakhir merangkumi lebih terperinci daripada yang di atas. Kerana dia mengatakannya "kerana dia dekat dengan Yerusalem, dan kerana mereka menyangka bahawa kerajaan Tuhan akan segera muncul" - konsep popular adalah bahawa ia akan menjadi kerajaan duniawi, bahawa Rom akan dikalahkan oleh Mesias, yang akan memulihkan kerajaan kepada Israel, menjadikannya di seluruh dunia, dan menduduki takhta Daud semula di Yerusalem selepas lebih daripada 600 tahun sejak itu, yang mungkin telah dikongsi oleh rasul-rasul Kristus sendiri hingga masa kenaikan-Nya (Kisah 1:6).).

"Oleh itu dia berkata, Seorang bangsawan pergi ke negeri yang jauh, untuk menerima bagi dirinya kerajaan, dan kembali akan "(vs. 11-12) - (keputusan tidak telah dimasukkan dalam penglihatan Daniel); dan sekembalinya, dia mengadakan perhitungan dengan hamba-hambanya dan musuh-musuhnya (vs. 13-30).

Kristus sendiri adalah bangsawan, syurga negeri yang jauh, dan kepulangannya akan menjadi kedatangannya yang kedua – digambarkan dalam perumpamaan yang sebahagiannya serupa sebagai selepas "masa yang lama" (Lukas 20:9; Matius 25:19); juga perhitungan apabila dia kembali akan menjadi penghakiman muktamad dan universal pada akhir dunia, dengan ganjaran bagi orang benar dan hukuman bagi orang jahat akan dialami dalam kekekalan.

Rasul Paulus menyebutnya sebagai "kemunculan-Nya dan kerajaan-Nya" (2 Timotius 4:1) - iaitu, penampakan dan manifestasi kerajaan-Nya dalam kemuliaan-Nya dan surgawi. Matius menyatakannya begini: "Tetapi apabila Anak Manusia datang dalam kemuliaan-Nya, dan semua malaikat bersama-sama dengan Dia, maka Ia akan bersemayam di atas takhta kemuliaan-Nya [yang diterima sebelumnya], dan di hadapan-Nya akan dikumpulkan semua bangsa." (iaitu, untuk penghakiman) – apabila orang jahat "akan pergi ke dalam siksaan yang kekal, tetapi orang benar ke dalam hidup yang kekal" (25:31-32, 46) - "hidup yang kekal" menjadi pengalaman orang benar dalam fasa surgawi kerajaan, dan "hukuman yang kekal" terhadap orang jahat di dalam lautan api.

Tulisan suci yang lain telah pun menunjukkan bahawa kerajaan itu akan diterima oleh Kristus sejurus tiba di syurga selepas kematian, kebangkitan, dan kenaikan-Nya apabila Dia akan menerima "segala kuasa ... di syurga dan di bumi" seperti yang telah dijanjikan kepadanya (Matius 28:19).), dan telah ditunjukkan pada Pentakosta selepas kenaikannya sebagai telah dicapai. Maka, ini bermakna bahawa sebarang rujukan selepas itu kepada kerajaan yang akan datang (seperti Kisah 14:23; 2 Timotius 4:1, 18; dan 2 Petrus 1:11, yang telah disebutkan) ada kaitan dengannya, bukan di bumi antara kedatangan-Nya yang pertama dan kedua, tetapi untuk kesinambungannya yang kekal dalam kemuliaan surgawi di dunia yang akan datang – bila dan di mana "TETAP ADA PERIHATIAN SABAT BAGI UMAT TUHAN" Ibrani 4:8) – digambarkan dengan sabat hari ketujuh hari Israel menurut daging,

Pemerhatian Akhir

1. Kristus dan Sabat sehingga Kematian-Nya (Injil).

Kristus hidup dan mati di bumidi bawah undang-undang Perjanjian Lama Musa, dan dia dan murid-muridnya memelihara hari ketujuh, Sabat Dekalog, walaupun kadang-kadang dia dan mereka melanggar apa yang telah menjadi tafsiran tradisional Yahudi tentang sekatan yang dimaksudkan -- dia sebagai ilahi sebagai manusia, dan mengetahui maksud ilahi itu, menyatakan dirinya sebagai "tuan atas hari Sabat" (Markus 2:28; Lukas 6:5).

Tetapi seperti yang telah didokumenkan, pada kematiannya, undang-undang Perjanjian Lama telah dimansuhkan dan darahnya yang tertumpah adalah darah Perjanjian Baru, yang tidak memasukkan perintah sabbat seperti yang berlaku dalam sembilan perintah lain dalam Dekalog Perjanjian Lama, atas sebab-sebab yang telah sudah dicatat. Selepas kebangkitannya, yang berlaku pada hari pertama dalam seminggu, hari itu mula dipaparkan.

2. Hari Pertama Dalam Minggu Ditampilkan selepas Kebangkitan-Nya (Injil-Injil melalui Wahyu).

Pada hari Ahad kebangkitan, Kristus yang bangkit menampakkan diri kepada Maria Magdalena, sekumpulan wanita, rasul Petrus, dua orang murid dalam perjalanan ke Emaus, dan kepada semua rasulnya pada petang itu kecuali Thomas, yang tidak hadir daripada yang lain pada masa itu, tetapi hadir. seminggu kemudian apabila Yesus membuat rakaman penampilannya yang seterusnya.

Hari Pentakosta, apabila kerajaan datang yang telah diberitakan oleh Yohanes Pembaptis dan kemudian oleh Yesus sebagai "dekat," adalah hari pertama dalam minggu itu - berlaku lima puluh hari selepas sabbat minggu Paskah (Imamat 23:15-16). Dan sesudah itu, apabila kira-kira tiga ribu orang dibaptiskan dan ditambahkan ke dalam jumlah murid Kristus, "mereka tetap teguh dalam pengajaran rasul-rasul dan persekutuan, dalam memecahkan roti dan berdoa" (Kisah Para Rasul 2:42) - dengan " memecahkan roti" dalam konteks yang jelas merujuk kepada mengambil "perjamuan Tuhan" (1 Korintus 11:20), yang dimulakan oleh Kristus pada malam sebelum kematiannya (Matius 26:26-28; Markus 14:22-24; Lukas 22). :19-20; 1 Korintus 11:23-25).

Dalam Kisah 20:6-7, kita mempunyai catatan tentang Paulus dan kumpulannya, yang telah tiba tujuh hari lebih awal di Troas dan tinggal sehingga "hari pertama dalam minggu itu, ketika kami berkumpul untuk memecahkan roti, [dan] Paulus berbicara dengan mereka [dengan murid-murid di Troas], berniat untuk bertolak keesokan harinya" – menyiratkan amalan mingguan berkumpul bersama pada hari pertama minggu untuk "memecahkan roti" atau mengambil bahagian dalam perjamuan Tuhan.

Dalam 1 Korintus 16:1-4, kita mempunyai rasul Paulus yang memberikan arahan kepada orang-orang kudus di Korintus, seperti yang telah dia berikan kepada jemaat-jemaat di Galatia, untuk mengumpulkan bagi orang-orang kudus yang memerlukan di Yerusalem, dengan berkata: "Pada hari pertama minggu itu [harfiah, 'setiap minggu'] hendaklah kamu masing-masing meletakkan di sebelahnya dalam simpanan [mungkin lebih tepat, dimasukkan ke dalam perbendaharaan dengan sendirinya, iaitu di dalam tabung yang berasingan], kerana ia mungkin berjaya, supaya tidak ada pungutan dibuat apabila saya datang" untuk mengambil atau hantar "karuniamu ke Yerusalem" - implikasinya ialah sumbangan mereka dibuat pada setiap hari pertama minggu sebelum ketibaannya, kerana kerap berkumpul pada hari itu untuk ibadat Kristian. (Lihat Macknight, Apostolical Epistles, dan McGarvey dan Pendleton, Thessalonians, Corinthians, Galatia, dan Roma, dengan merujuk kepada 1 Korintus 16:2 khususnya.)

Dalam Wahyu 1:9, kemungkinan ditulis kira-kira 96 AD, rasul Yohanes bercakap tentang "didalam Roh pada hari Tuhan" (te kuriake hemera) apabila mendapat penglihatan pertamanya semasa pengasingan di pulau Patmos, yang difahami oleh orang Kristian awal sebagai merujuk kepada hari pertama. minggu itu, juga dipanggil "hari kelapan" - hari selepas sabat Yahudi, hari ketujuh. Bagi mereka itu adalah hari untuk mengingati kebangkitan Kristus, kerana "perjamuan Tuhan" adalah perjamuan untuk mengenang kematian Kristus; dan mereka berkumpul pada "hari Tuhan" untuk merayakan "perjamuan Tuhan" - "Tuhan" mereka ialah Kristus, dan dia sahaja.

Itu membezakan orang Kristian

(a) daripada orang Yahudi dari segi agama, yang hari perhimpunan ibadah mingguannya adalah hari Sabtu, sabat mereka, di satu pihak,

(b) daripada orang kafir sebaliknya, yang di Mesir dan Asia Kecil mempunyai frasa yang sama, te sebste herma, untuk hari pertama bulan itu, sebagai penghormatan kepada maharaja Rom, Caesar, yang mereka sembah sebagai ilahi, menggunakan Perkataan Yunani sebaste, simbol kuriake yang digunakan oleh orang Kristian Kristus. (Lihat Kamus Bible Interpreter, Vol. KQ, hlm.152).

Sebaste ialah genitif *sabastos*, daripada *sebas*, bermaksud kagum hormat, dan merupakan serumpun *sebazomai*, untuk menyembah, dan *sebasma*, objek penyembahan. Jadi, dalam analisis akhir, dan khususnya penggunaan, dua perkataan yang digunakan untuk Kristus dan Caesar, masing-masing, adalah setara. Dan mereka yang percaya kepada Kristus sebagai Tuhan tidak dapat mengakui Caesar seperti itu, sering mengakibatkan penganiayaan yang paling teruk bagi orang Kristian - yang mereka mula menderita di Asia Kecil pada masa pembuangan Yohanes ke pulau Patmos, di mana dia menulis Kitab Wahyu atas perintah Kristus untuk pembangunan dan galakan segera tujuh gereja di wilayah Rom Asia (di bahagian barat Asia Kecil, kini Turki).

Petikan petikan berikut dari dekad abad kedua Kristian akan menunjukkan penggunaan "hari Tuhan" untuk "hari pertama dalam minggu", hari kebangkitan Kristus dari kematian, dan menjadi hari perhimpunan mingguan orang Kristian awal - bukannya "hari Tuhan" (1 Korintus 5:5; 2 Korintus 1:14; 1 Tesalonika 5:2; 2 Petrus 34:10), apabila Tuhan Yesus Kristus kembali pada akhir

zaman di bumi untuk kebangkitan universal dan penghakiman manusia, seperti yang didakwa oleh sesetengah orang pada zaman kita.

DIDACHE: "... Berkumpullah setiap hari Tuhan, makan roti, dan bersyukurlah" (14:1) – akhir abad pertama atau awal abad kedua Masihi

NOTA: Kamus Pentafsir Alkitab, Jil. KQ, hlm. 152, menyatakan ini, kepada kami, kata-kata yang ingin tahu "nampaknya bermaksud 'pertemuan untuk penyembahan pada Hari Tuhan - hari istimewa-Nya.' Berbeza dengan hari sabat." Tafsiran itu disahkan oleh pertimbangan berikut:

Walaupun ungkapan "hari Tuhan" dalam Wahyu 1:9 adalah dia kuriake hemera, sudah menjadi kebiasaan untuk menghilangkan perkataan hari, meninggalkannya untuk difahami dari konteks, dengan kata sifat "Tuhan" sebenarnya digunakan sebagai kata nama untuk "Ahad" atau "hari pertama dalam minggu." yang berlaku dalam petikan di atas daripada Didache. "Oleh itu, dalam bahasa Yunani moden perkataan untuk hari Ahad atau hari pertama dalam seminggu ialah kuriake. Penggunaan ini telah ditetapkan pada awalnya, kerana perkataan Latin Kristian untuk Ahad ialah dominica, terjemahan tepat bahasa Yunani, 'Lord's.' Perkataan untuk hari Ahad dalam bahasa Roman moden berasal daripada penggunaan ini – dominica (Itali), domingo (Sepanyol), dan dimanche (Perancis)." (Everett Ferguson, *Early Christians Speak*, p.71.)

IGNATIUS: "... tidak lagi memelihara hari Sabat, tetapi hidup menurut hari Tuhan, yang padanya juga hidup kita bangkit melalui Dia ..." (Magnesian 9) – 110 AD

BARNABAS: "Oleh itu kami [orang-orang Kristian] memelihara hari kedelapan dengan sukacita, di mana Yesus bangkit dari antara orang mati dan ketika Dia menampakkan diri ke syurga" (15:8f) - kira-kira 130 AD

NOTA: Jika 40 hari dalam Kisah 1:3 tidak termasuk hari kebangkitan dan kenaikan, yang mungkin, maka kenaikannya juga pada hari yang sama dalam minggu dengan kebangkitannya – "kelapan" (= "pertama"), sebagai ditunjukkan dalam petikan daripada Barnabas.

3. Kristian dan Sabat selepas Pentakosta(Bertindak melalui Surat-surat).

Walaupun orang Kristian memerhatikan hari pertama dalam seminggu sebagai hari perhimpunan biasa mereka untuk ibadat tersendiri mereka sendiri, orang Kristian Yahudi biasanya masih hidup sebagai orang Yahudi sebagai perkara adat dan budaya dalam apa jua aspek {ia} tidak bercanggah dengan prinsip Kristian. Juga, rasul Paulus; dipatuhi dalam hal sedemikian dengan adat atau budaya mana-mana orang yang dia mungkin berada di kalangan - sama ada

- (a) orang Yahudi atau penganut agama Yahudi, yang hidup menurut hukum Musa, supaya dia boleh memperoleh mereka bagi Kristus;
- (b) bukan Yahudi, yang tanpa hukum itu (walaupun dia sendiri tidak tanpa hukum bagi Kristus), supaya dia juga memperoleh mereka bagi Kristus

(c) mereka yang dia panggil "lemah," supaya dia juga dapat memperoleh mereka (1 Korintus 9:19-23).

Sebagai contoh, Paulus mematuhi hukum Musa berkenaan dengan ikrar Nazir, yang terdapat dalam Bilangan 6:1-21 (lihat Kisah 18:8; 21:17-26). Dia menyunat Timotius, seorang separuh Yahudi, untuk menjadikannya diterima dalam masyarakat Yahudi dan juga bukan Yahudi (Kis. 16:1-3). Tetapi dia enggan menyunat Titus, seorang bukan Yahudi, untuk tidak berkompromi dengan Injil ketika puak Yahudi cuba untuk mengikat orang bukan Yahudi yang bersunat (Galatia 2:1-5; rujuk Kis 15:1-31). Namun dia tidak mengajar orang Kristian Yahudi untuk tidak menyunat anak-anak mereka sebagai suatu adat (Kisah 21:17-26, seperti yang telah disebutkan) – tetapi mengajar bahawa "dalam Kristus Yesus tidak bersunat atau tidak bersunat, tetapi iman. [dalam Kristus] bekerja melalui kasih" (Galatia 5:6) – prinsip yang dia terapkan secara luas, dengan mengatakan, "Oleh itu, janganlah seorangpun menghakimi kamu tentang makanan atau minuman,

Injil diberitakan dahulu kepada orang Yahudi, dan kemudian kepada orang bukan Yahudi (Roma 1:16). Dan kepada orang Yahudi, ia pertama kali dikhotbahkan di Yerusalem, bukan sahaja di kuil, oleh para rasul, tetapi juga di rumah ibadat di kota oleh orang lain. Contoh yang ketara bagi yang terakhir adalah bahawa oleh Stefanus dalam rumah ibadat "orang Libertin, dan orang Kiret, dan orang Aleksandria, dan dari mereka dari Kilikia dan Asia" (sebuah sinagoga orang Yahudi di luar Palestin), yang berbantah dengannya tetapi tidak dapat "menahan kebijaksanaan dan Roh yang melaluinya dia bercakap." Namun mereka berjaya membawanya ke dalam "majlis" (Sanhedrin), dan membuatnya direjam hingga mati sebagai syahid Kristian pertama. Ada kemungkinan bahawa Saulus dari Tarsus, yang kemudiannya bertobat dan menjadi rasul Paulus, adalah dari sinagoga itu, kerana dia berasal dari Kilikia dan memegang pakaian mereka yang melakukan rejam. (Lihat Kisah 6:8 - 8:1; 22:3-21).

Selepas Paulus menjadi rasul kepada orang bukan Yahudi ketika berada di sebuah kota di mana terdapat rumah ibadat Yahudi, dia akan pergi ke sana terlebih dahulu (kerana kehendak Tuhan bahawa semua orang Yahudi dan juga semua orang bukan Yahudi mempunyai peluang untuk mendengar dan mematuhi Injil Kristus. dan dengan itu menjadi orang Kristian, dan orang bukan Yahudi biasanya pada mulanya akan dihubungi melalui orang-orang yang takut akan Tuhan yang menghadiri kebaktian sinagoga Yahudi) - seperti di Antioch di Pisidia (Kis. 13:13-51), di Ikonium (14:1-7), di Tesalonika (17). :1-9), di Berea (17:10-14), di Korintus (18:1-17), di Efesus, di mana dia meninggalkan pembantunya, Akwila dan Priskila, sehingga dia kembali (Kisah 18:18-19: 20). Dalam beberapa keadaan, orang Kristian terus menghadiri kebaktian rumah ibadat selagi dibenarkan berbuat demikian, tetapi mungkin berkumpul di rumah beberapa ahli untuk upacara hari Tuhan mereka sendiri (rujuk Kis 18:7; Roma 16:5; 1 Korintus 16:9 dan Filemon 1-2),

Jadi, menurut prinsip-prinsip yang terlibat dalam apa yang telah diperhatikan, jika seorang Kristian Yahudi sebagai individu ingin bukan sahaja untuk merayakan hari pertama dalam minggu itu sebagai "hari Tuhan", yang tidak semestinya hari rehat kerana hari Sabat telah berada di bawah Musa, dan dalam pengertian itu "setiap hari" boleh "dianggap sama," tetapi juga merasa terkekang untuk terus memerhatikan "hari ketujuh sebagai hari perhentian dan penyembahan,

dia tidak boleh dilarang berbuat demikian, namun dia tidak boleh mencubanya." untuk mengikat ketaatannya pada orang lain - dengan perkara yang sama berlaku sebaliknya dalam hal daging, yang boleh dimakan oleh orang Kristian bukan Yahudi tanpa keraguan hati nurani, supaya orang Kristian Yahudi masih mempunyai keraguan terhadapnya walaupun dia tidak perlu melakukannya (Roma 14:1-23).) – prinsip mana, walau bagaimanapun, terpakai hanya untuk perkara pilihan – hanya untuk perkara yang dibenarkan, tetapi tidak disuruh dan tidak pula dilarang.

Sebaliknya, jika orang Kristian bukan Yahudi membiarkan diri mereka diperhamba (iaitu, terikat untuk mematuhi) apa yang Kristus telah membebaskan bahkan orang Yahudi (termasuk pemeliharaan "hari Sabat", Kolose 2:16), itu adalah sebab bagi rasul Paulus untuk mengambil berat tentang keselamatan mereka – iman yang sangat tidak penting (lihat Galatia 4:8-10; 5:1-8, juga dijelaskan lebih awal). Intinya: "UNTUK KEBEBASAN ADALAH KRISTUS MEMBEBAS KITA [berkaitan dengan yang demikian]: OLEH ITU BERTUNGGULAH, DAN JANGAN TERJEBUT LAGI DALAM KUK PERIKATAN" (Galatia 5:1).

Oleh itu, walaupun orang Kristian harus mengadakan ibadat peribadi setiap hari, dan boleh berkumpul untuk ibadat dan pembangunan pada bila-bila masa atau pada pelbagai masa, atau bahkan setiap hari untuk tempoh yang berpanjangan, yang mungkin dan mungkin kelihatan sesuai, hanya hari pertama dalam minggu yang dipaparkan. bagi mereka dalam kitab-kitab Perjanjian Baru sebagai hari perhimpunan biasa dan umum, diperhatikan sebagai "hari Tuhan," apabila "perjamuan Tuhan" adalah ciri khas dan tambahan dari ibadat mereka.

Diadaptasi daripada Sabat Tuhan, Menyelidiki Kitab Suci. Cecil N. Wright

Hari Tuhan Hari Pertama Minggu

H. Leo Boles

.... "Hari Tuhan atau Hari Pertama dalam Minggu" adalah tema yang telah diumumkan untuk perbincangan pada kesempatan ini. Oleh kerana hari Sabat telah dihentikan oleh kuasa ilahi apabila Perjanjian Lama ditiadakan, sejak hari ibadat yang istimewa di bawah hukum Musa telah berhenti, dan oleh kerana kita hidup di bawah perjanjian yang baru, yang lebih kukuh di atas janji-janji yang lebih baik, timbul persoalan: "Adakah terdapat hari ibadat istimewa yang ditetapkan dalam Perjanjian Baru untuk ibadat Kristian?" Ia bukan Sabat Kristian. Tidak ada Kitab Suci dalam Perjanjian Baru yang mengajar bahawa hari Sabat telah dikhususkan sebagai hari ibadat istimewa bagi orang Kristian; tidak ada mana-mana Kitab Suci yang mengajar bahawa hari istimewa yang ditetapkan untuk orang Kristian untuk beribadat harus dipanggil Sabat Kristian. Hari Tuhan, atau hari pertama dalam minggu itu, tidak pernah dipanggil oleh kuasa ilahi sebagai hari Sabat atau Sabat Kristian. Hari istimewa yang ditetapkan dan dikenali sebagai hari Tuhan bukanlah pengganti hari Sabat di bawah undang-undang. Perjanjian Baru bukanlah dalam erti kata sebenar sebagai pengganti kepada perjanjian lama; Perjanjian Lama memenuhi tujuannya dan Kristus menyingkirkannya. Dia kemudian memberikan Perjanjian Baru dengan janji-janji baru, tujuan baru, keperluan baru, dan hari baru untuk beribadat. Perlu diingat dengan jelas bahawa hari Tuhan atau hari pertama dalam minggu itu tidak menggantikan apa-apa atau mana-mana hari di bawah hukum Musa. [penekanan ditambah] Perjanjian Baru bukanlah dalam erti kata sebenar sebagai pengganti kepada perjanjian lama; Perjanjian Lama memenuhi tujuannya dan Kristus menyingkirkannya. Dia kemudian memberikan Perjanjian Baru dengan janji-janji baru, tujuan baru, keperluan baru, dan hari baru untuk beribadat. Perlu diingat dengan jelas bahawa hari Tuhan atau hari pertama dalam minggu itu tidak menggantikan apa-apa atau mana-mana hari di bawah hukum Musa. [penekanan ditambah] Perjanjian Baru bukanlah dalam erti kata sebenar sebagai pengganti kepada perjanjian lama; Perjanjian Lama memenuhi tujuannya dan Kristus menyingkirkannya. Dia kemudian memberikan Perjanjian Baru dengan janji-janji baru, tujuan baru, keperluan baru, dan hari baru untuk beribadat. Perlu diingat dengan jelas bahawa hari Tuhan atau hari pertama dalam minggu itu tidak menggantikan apa-apa atau mana-mana hari di bawah hukum Musa. [penekanan ditambah]

Hari Tuhan, atau hari pertama dalam minggu itu, bukanlah hari perhentian.¹ Sabat adalah hari perhentian bagi Bani Israel, tetapi hari Tuhan bukanlah hari perhentian seperti hari Sabat Yahudi. Di bawah Perjanjian Lama hari Sabat ditetapkan sebagai hari perhentian bagi manusia dan binatang; ia adalah hari peringatan pembebasan daripada perhambaan Mesir dan ketua tugas Mesir; itu adalah satu tanda antara Yehuwa dan Bani Israel bahawa Tuhan melalui kebaikan-Nya telah membebaskan bani Israel daripada kerja keras yang tidak putus-putus yang mereka tundukkan semasa di Mesir. Mereka harus berehat dan memberitahu anak-anak mereka bahawa mereka mempunyai hari rehat ini kerana kebaikan Tuhan dalam membebaskan mereka dari perhambaan di Mesir. Di bawah Perjanjian Baru, hari Tuhan mempunyai tujuan yang lebih tinggi dan lebih suci daripada sekadar memberikan rehat fizikal kepada manusia dan binatang. Kami biarkan perkara ini berehat pada masa ini, kerana ia akan dibincangkan lebih lanjut dalam ucapan

ini. Segala celoteh dan celoteh yang anda dengar tentang menukar hari Sabat kepada hari pertama dalam minggu adalah tidak pada tempatnya dan hanya berfungsi untuk mengelirukan fikiran orang dan memprejudiskan mereka terhadap kebenaran.

PERKARA BARU DALAM PERJANJIAN BARU

Perjanjian Baru sesuai dengan namanya; ia benar-benar baru di semua bahagiannya. Kita hanya perlu melihat beberapa perkara baru yang termasuk dalam perjanjian baru. Ajaran Yesus semasa dalam daging telah ditetapkan sebagai "ajaran baru." (Markus 1:27.) Kristus tidak mengulangi mana-mana hukum Musa untuk mengenakannya ke atas manusia; sepanjang Khutbah di Bukit dia membawa ke kontras ajarannya dengan tradisi dan tafsiran para rabbi; dia memenuhi undang-undang dan kemudian memberikan sesuatu yang baru sebagai gantinya. "Dia mengajar mereka sebagai orang yang berkuasa, dan bukan seperti ahli Taurat mereka." (Matius 7:29.) Tidak pernah ada ajaran seperti yang Yesus berikan: tidak pernah ada ajaran baru yang setanding dengan ajaran Tuhan Yesus Kristus. Dia datang untuk menyatakan kehendak Bapa, kehendak Bapa seperti yang dinyatakan dalam perjanjian baru. Sekali lagi kita mempunyai "perintah baru" (Yohanes 13:34), yang menyatakan kasih sayang yang lebih tinggi di kalangan umat Tuhan daripada yang pernah diajarkan sebelumnya. Orang Kristian adalah makhluk baru dalam Kristus. (2 Korintus 5:17.) Perkara lama telah berlalu, dan segala sesuatu menjadi baru. Jemaat terdiri daripada pemeluk agama dari semua bangsa; Orang Yahudi dan bukan Yahudi telah ditukarkan oleh Injil dan membentuk "satu manusia baru." (Efesus 2:15.) Sekali lagi, kita membaca tentang "jalan yang baru dan hidup." (Ibrani 10:20.) Orang muda Kristian dipanggil "bayi baru dalam Kristus." (1 Petrus 2:2.) Kita mempunyai "Paskah baru." (1 Korintus 5:7.) Kita mempersembahkan "korban baru" (1 Petrus 2:5) dan memberikan "kurban pujian yang baru" kepada Tuhan (Ibrani 13:15). Nabi Yesaya berkata bahawa umat Tuhan harus diberi "nama baru." (Yesaya 62:2.) Nubuat ini digenapi apabila murid-murid dipanggil "Kristian mula-mula di Antiokhia." (Kisah 11:26.) Lebih-lebih lagi, dalam Perjanjian Baru kita mempunyai "hari penyembahan yang baru" (1 Korintus 16:1-2; Wahyu 1:10), iaitu hari pertama dalam minggu atau hari Tuhan. Ia akan dilihat bahawa segala-galanya dalam Perjanjian Baru adalah baru.

PERKARA TUHAN

Dalam Perjanjian Baru terdapat begitu banyak perkara yang ditetapkan sebagai milik Tuhan --- "hal-hal Tuhan." Pembacaan beberapa perkara ini akan, membantu kita untuk menghargai "hari Tuhan." Kami telah menyebut dalam Perjanjian Baru "tubuh Tuhan" (1 Korintus 11:27-29), "kematian Tuhan" (1 Korintus 11:26), "meja Tuhan" (1 Korintus 10:21), "the Perjamuan Tuhan" (1 Korintus 11:20), "murid Tuhan" (Kisah 9:1), "darah Tuhan" (1 Korintus 11:27), "rumah Tuhan" (1 Timotius 3:15), dan "hari Tuhan." (Wahyu 1:10.) Perkara lain boleh disebut sebagai milik Tuhan, tetapi ini sudah cukup untuk menunjukkan bahawa apabila kita bercakap tentang "hari Tuhan" bahawa kita meletakkannya dalam kelas banyak, banyak perkara penting lain yang menjadi milik Tuhan di bawah perjanjian baru. Sebenarnya, Perjanjian Baru datang melalui Tuhan Yesus Kristus; dia adalah pengantara perjanjian yang lebih baik. Musa adalah pengantara perjanjian lama, tetapi Kristus adalah pengantara perjanjian baru. Perjanjian Lama telah dimeteraikan dan disucikan oleh darah haiwan, tetapi Perjanjian Baru dimeteraikan dan

disucikan oleh darah Tuhan Yesus Kristus. Itu adalah perjanjian Tuhan, kehendak dan wasiat-Nya yang terakhir kepada manusia. Adalah pelik jika hari ibadat baru ditetapkan dalam Perjanjian Baru dan ia tidak dipanggil "hari Tuhan." Kita tahu bahawa "hari" digunakan dalam pengertian yang berbeza dalam Alkitab, tetapi hari pertama dalam minggu itu telah ditetapkan sebagai hari Tuhan dan diiktiraf sebagai hari penyembahan oleh orang Kristian awal. Sebenarnya, sejak Pentakosta hari pertama dalam minggu telah digunakan, hari ibadat istimewa di bawah perjanjian baru.

HARI PERTAMA DALAM MINGGU

"Hari pertama dalam minggu" telah dipanggil oleh Roh Kudus sebagai "hari Tuhan." "Saya berada dalam Roh pada hari Tuhan." (Wahyu 1:10) Di sini kita mempunyai Yohanes menyatakan bahawa dia "dalam Roh" pada hari istimewa, "hari Tuhan." Terdapat banyak sebab untuk menetapkan hari ini sebagai "hari Tuhan." Pertama, Tuhan dibangkitkan daripada kematian pada "hari pertama dalam minggu itu." (Matius 28:1; Markus 16:2; Lukas 24:1 dan Yohanes 20:19) Di sini keempat-empat penulis Injil memberitahu kita bahawa Yesus telah dibangkitkan daripada kematian pada hari pertama minggu itu. Ini adalah salah satu sebab untuk menetapkan hari pertama dalam minggu itu sebagai hari Tuhan. Selepas kebangkitan-Nya, Dia tinggal di bumi selama kira-kira empat puluh hari. (Kisah 1: 3) Selama empat puluh hari ini dia membuat beberapa penampilan; kita mempunyai rekod kira-kira tiga belas penampakan yang dibuat oleh Yesus selepas kebangkitan-Nya dan sebelum kenaikan-Nya. Setiap kemunculan di mana masa disebut adalah pada hari pertama dalam seminggu. Terdapat beberapa kemunculan di mana masa, tidak disebut, tetapi apabila masa disebut, ia ditetapkan sebagai pada hari pertama dalam minggu. Dia membuat kenaikannya kepada Bapa dan kemudian menghantar Roh Kudus, menurut janji, kepada para rasul pada hari Pentakosta, yang merupakan hari pertama dalam minggu itu. (Imamat 23:11, 15-21.) Gereja telah dianjurkan pada Pentakosta, dan khutbah Injil pertama dalam kepenuhannya telah dikhotbahkan oleh Petrus pada Pentakosta ini. Oleh itu, oleh kerana Pentakosta adalah hari pertama dalam minggu itu, hari pertama dalam minggu itu menjadi hari kelahiran gereja Tuhan. Murid-murid mula-mula bertemu pada hari pertama minggu itu untuk makan Perjamuan Tuhan. "Dan pada hari pertama dalam minggu itu, ketika kami berkumpul untuk memecah-mecahkan roti, Paulus berbicara dengan mereka, dengan niat untuk berangkat keesokan harinya, dan melanjutkan ucapannya sampai tengah malam." (Kis. 20:7) Selain itu, murid-murid mula-mula diperintahkan untuk membuat sumbangan istimewa pada hari pertama minggu itu. "Sekarang mengenai pungutan untuk orang-orang kudus, seperti yang telah Kuperintahkan kepada jemaat-jemaat di Galatia, demikian juga kamu lakukan. Pada hari pertama minggu itu hendaklah kamu masing-masing menyimpan di sisinya, sesuai dengan kemakmurannya, supaya tidak ada pungutan. dibuat apabila saya datang." (1 Korintus 16:1-2.) Di sini Paulus memberikan arahan kepada jemaat di Korintus untuk melakukan seperti yang dia perintahkan kepada jemaat di Galatia; mereka hendaklah membuat sumbangan ini pada hari pertama minggu itu. Ini perlu dilakukan supaya tidak ada kelewatan dalam mengutip sumbangan apabila Paulus tiba. Ia menunjukkan bahawa orang Kristian mula-mula berhimpun pada hari pertama dalam minggu itu. "Dan marilah kita saling memperhatikan untuk menimbulkan kasih dan perbuatan baik, jangan meninggalkan perhimpunan kita sendiri, seperti kebiasaan beberapa orang, tetapi saling menasihati, dan terlebih lagi, ketika kamu melihat hari semakin dekat."

(Ibrani 10:24-25.) Ini adalah beberapa sebab yang mungkin ditetapkan untuk memanggil hari pertama dalam minggu itu sebagai hari Tuhan. tetapi menasihati satu sama lain; dan lebih-lebih lagi, ketika kamu melihat hari semakin dekat." (Ibrani 10:24-25.) Ini adalah beberapa sebab yang mungkin ditetapkan untuk memanggil hari pertama dalam minggu itu sebagai hari Tuhan. tetapi menasihati satu sama lain; dan lebih-lebih lagi, ketika kamu melihat hari semakin dekat." (Ibrani 10:24-25.) Ini adalah beberapa sebab yang mungkin ditetapkan untuk memanggil hari pertama dalam minggu itu sebagai hari Tuhan.

Dalam Mazmur 2:7 kita mempunyai yang berikut: "Engkau adalah anakku, pada hari ini Aku telah memperanakan engkau." Perhatikan dengan teliti "hari ini" seperti yang disebutkan di sini. Dalam Kisah 13:32-33 kita belajar bahawa ini telah digenapi dalam kebangkitan Kristus. "Dan kami memberitakannya kepadamu tentang janji yang dijanjikan kepada nenek moyang, bahwa Allah telah menggenapinya kepada anak-anak kita, dengan membangkitkan Yesus, seperti ada tertulis dalam mazmur kedua: Engkaulah Anak-Ku, pada hari ini telah Aku memperanakan kamu." Oleh itu, Yesus diakui sebagai Anak Tuhan yang diperanakan melalui kebangkitannya daripada kematian pada hari pertama dalam minggu itu. Nubuat Yoel (Yoel 2:28; Kis 2:1-4, 16, 17) digenapi pada Pentakosta yang merupakan hari pertama dalam minggu itu. Kristus telah dinobatkan sebagai raja di atas takhta-Nya pada hari itu. (Zakharia 6:13; Kisah 2:29-36 .) Undang-undang baru berkuat kuasa apabila firman Tuhan keluar dari Yerusalem pada hari itu. (Yesaya 2:3; Lukas 24:47, 49 dan Kisah 2.) Kesemua peristiwa ini menunjukkan bahawa Tuhan menghormati hari pertama dalam minggu itu sebagai hari untuk melaksanakan begitu banyak perkara yang besar. Tiada siapa yang patut hairan bahawa hari pertama dalam minggu itu telah dipanggil "hari Tuhan." Petrus berkata bahawa "Terpujilah Allah dan Bapa Tuhan kita Yesus Kristus, yang menurut kemurahan-Nya yang besar telah melahirkan kita kembali kepada suatu pengharapan yang hidup oleh kebangkitan Yesus Kristus dari antara orang mati." (1 Petrus 1:3.) Apakah maksudnya? Ia hanya bermaksud bahawa melalui kebangkitan Yesus Kristus bahawa para rasul telah diperanakan semula kepada pengharapan yang hidup melalui kebangkitan Kristus; iaitu, kebangkitan-Nya menyempurnakan perbuatan penjaan semula mereka. Mereka telah kembali kepada panggilan mereka dahulu selepas penyaliban Kristus, tetapi kini mereka dihidupkan semula dengan harapan bahawa Tuhan mereka yang disalibkan kini adalah Penebus manusia yang bangkit. Adalah menarik untuk diperhatikan tempat penting yang terdapat pada kebangkitan dalam pemberitaan awal para rasul; sebenarnya, Petrus tidak pernah menyebut tentang penyaliban Yesus tanpa menyebut tentang kebangkitannya. Perhatian dipanggil di sini kepada Mazmur 118:22-24. "Batu yang dibuang oleh tukang-tukang bangunan telah menjadi batu penjuru. Ini adalah perbuatan Yehuwa, itu ajaib di mata kita. Inilah hari yang dijadikan oleh Yehuwa; kita akan bersukacita dan bersukacita padanya." Hari apa? Ia adalah hari kebangkitan, hari yang paling penting dalam rancangan penebusan manusia. Ada yang menyambut hari lahirnya tanpa sebarang kuasa ilahi. Tuhan telah menetapkan hari pertama dalam minggu itu, hari kebangkitan Tuhan kita, sebagai hari ibadat istimewa bagi umat-Nya di bawah perjanjian baru. Oleh itu, kita mempunyai banyak sebab untuk memanggil hari pertama dalam minggu itu sebagai hari Tuhan.

APA YANG ADVENTIS AJAR

Adventist pertama kali bertemu pada hari pertama dalam seminggu. Joseph Bates melawat beberapa saudara yang menjadi ahli Gereja Baptist Hari Ketujuh. Dia belajar beberapa hujah daripada mereka untuk bertemu pada hari Sabat; dia membawa kembali hujah-hujah ini dan memperkenalkannya kepada Gereja Advent. Puan White menentang pertemuan pada hari Sabat sehingga dia tidak dapat menjawab hujah yang dikemukakan Joseph Bates. Dia kemudian mendapat penglihatan di mana dia melihat bahawa hari Sabat dikekalkan dan mengikat orang Kristian hari ini. Gereja Advent Hari Ketujuh kemudiannya diasaskan pada tahun 1845. Jika memelihara hari pertama dalam minggu itu adalah "tanda binatang", maka Gereja Advent mempunyai tanda binatang itu; Puan Ellen G. White mempunyai tanda binatang itu. Kami mempunyai rekod dalam "Life Sketches of Ellen G. White" tentang visi yang Puan White miliki. Saya kagum apabila saya melihat perintah keempat di tengah-tengah sepuluh sila dengan lingkaran cahaya lembut mengelilinginya. Malaikat itu berkata, 'Ia adalah satu-satunya dari sepuluh yang mendefinisikan Tuhan yang hidup yang menciptakan langit dan bumi dan segala yang ada di dalamnya.' (Halaman 95 dan 96.) Sekarang kebodohan seperti yang dinyatakan dalam penglihatan Puan White menjadi pihak berkuasa untuk penyembah Advent Hari Ketujuh pada Hari Sabat. Dia melihat dua loh batu yang di atasnya tertulis Sepuluh Perintah, dia mendakwa, dan kemudian dia melihat lingkaran cahaya di sekeliling perintah keempat yang mengandungi Hari Sabat, yang meletakkan perintah ini di atas semua yang lain. Dia meletakkan perintah keempat yang diberikan kepada orang Yahudi di atas perintah bahawa kamu tidak boleh mempunyai Tuhan lain sebelum saya. Bagi penganut Advent Hari Ketujuh, hari Sabat adalah satu-satunya perkara yang membezakan Advent daripada semua denominasi lain. Terdapat enam jenis Adventist, dan Seventh-Day Adventist, yang diasaskan oleh Puan White, kekurangan wakil yang mempunyai keberanian untuk melakukannya. mempertahankan sebagai nabi Tuhan; mereka mendakwa bahawa dia diilhamkan oleh Tuhan, dan dia mendakwa bahawa dia diilhamkan oleh Tuhan, tetapi tujuan mereka adalah menangis untuk seorang pembela dan tidak seorang pun daripada mereka bersedia untuk membelanya. kenapa? Kerana mereka tidak dapat mempertahankannya. dan dia mendakwa bahawa dia telah diilhamkan oleh Tuhan, tetapi tujuan mereka adalah menangis untuk pembela dan tidak seorang pun daripada mereka bersedia untuk membelanya. kenapa? Kerana mereka tidak dapat mempertahankannya. dan dia mendakwa bahawa dia telah diilhamkan oleh Tuhan, tetapi tujuan mereka adalah menangis untuk pembela dan tidak seorang pun daripada mereka bersedia untuk membelanya. kenapa? Kerana mereka tidak dapat mempertahankannya.

ADAKAH POPE ROME MENGUBAH SABAT?

Dakwaan bahawa paus Rom menukar hari Sabat kepada hari pertama dalam minggu pertama kali dibuat oleh Puan Ellen G. White. Puan White berkata, "Di dalam tabut itu terdapat periuk manna emas, tongkat Harun yang bertunas, dan loh batu, yang dilipat menjadi satu seperti sebuah buku. Yesus membukanya, dan saya melihat Sepuluh Perintah Allah tertulis padanya dengan jari. Tuhan. Di atas satu meja ada empat dan di atas enam yang lain. Empat di atas meja pertama bersinar lebih terang daripada enam yang lain. Tetapi yang keempat, perintah Sabat, bersinar di atas mereka semua, kerana hari Sabat dikhususkan untuk dipelihara dalam kehormatan nama Tuhan yang kudus. Sabat yang kudus kelihatan mulia-lirang kemuliaan di sekelilingnya. Saya melihat bahawa perintah Sabat tidak dipaku pada salib. Jika ya, sembilan perintah yang lain

adalah; dan kita bebas untuk memecahkan mereka semua serta untuk memecahkan keempat. Saya melihat bahawa Tuhan tidak mengubah Sabat, kerana Dia tidak pernah berubah. Tetapi paus telah mengubahnya dari hari ketujuh kepada hari pertama minggu itu; kerana dia akan mengubah masa dan undang-undang." ("Tulisan Awal Ellen G. White," halaman 33.) Sekali lagi pada halaman 65 buku yang sama Puan White berkata, "Paus telah mengubah hari rehat daripada hari ketujuh. hingga hari pertama." Dalam penglihatan yang berbeza Puan White mendakwa bahawa paus menukar hari Sabat kepada hari pertama dalam minggu itu. Mari kita periksa tuduhannya dan lihat betapa banyak kebenaran yang ada di dalamnya. Ingatlah bahawa Tuhan telah menunjukkan kepadanya dalam satu penglihatan bahawa paus telah menukar Sabat kepada hari pertama dalam minggu. Mengapa Tuhan perlu mendedahkan kepada Puan. White dalam penglihatan bahawa paus menukar Sabat dari hari ketujuh kepada hari pertama dalam minggu jika mereka dapat membuktikan ia telah diubah oleh Perjanjian Baru? Mengapakah penganut Advent Hari Ketujuh tidak cuba membuktikan melalui Perjanjian Baru bahawa hari Sabat telah ditukar kepada hari pertama dalam minggu itu? Seventh-Day Adventist mengakui bahawa Gereja Katolik tidak diasaskan sehingga abad keempat; mereka mengakui bahawa Gereja Katolik tidak dibangunkan sepenuhnya sehingga kira-kira 304 Masihi. Orang Kristian bermesyuarat pada hari pertama dalam seminggu selama tiga abad sebelum Adventist mendakwa bahawa Sabat telah ditukar kepada hari pertama dalam minggu itu. Bagaimanakah mereka boleh memberikan alasan untuk orang Kristian berhimpun pada hari pertama dalam seminggu begitu lama? Mereka juga kini mendakwa bahawa mereka boleh memberikan beberapa bukti bahawa paus Katolik melakukan perubahan itu. Mereka tidak boleh memberitahu kami paus mana yang membuat perubahan; mereka tahu tidak ada sejarah suci atau profan yang merekodkan fakta bahawa paus membuat perubahan. Walaupun orang Katolik perlu membuat dakwaan sedemikian, bagaimana dakwaan itu boleh dibuktikan? Tidak ada bukti bahawa paus membuat apa-apa perubahan sedemikian, dan apabila Seventh-Day Adventist membuat pertuduhan mereka berbuat demikian tanpa sebarang bukti. Mereka hanya boleh menunjuk kepada penglihatan Puan White bahawa paus membuat perubahan. Constantine adalah maharaja Rom, tetapi dia bukan paus; beliau adalah maharaja dari tahun 306-337 Masihi. Dia mempunyai undang-undang yang meluluskan mengawal kelakuan pada hari pertama dalam minggu itu, tetapi tidak ada undang-undang atau edik dalam sejarah Rom di mana dia menukar hari Sabat kepada hari pertama dalam minggu itu. Adalah satu perkara untuk membuat undang-undang yang mengawal kelakuan warganegara pada hari pertama dalam seminggu, dan satu lagi perkara untuk menetapkan hari pertama dalam minggu sebagai hari ibadat. Sekali lagi, mereka mendakwa bahawa Majlis Laodikia, yang bermesyuarat AD 363, mengesahkan hari pertama dalam minggu itu sebagai hari Tuhan. Harus diingat bahawa hari pertama dalam minggu itu telah pun diperhatikan dari zaman awal gereja Tuhan kita hingga ke masa itu oleh semua orang Kristian.

Penceramah tahu bahawa dari platform ini telah diberitakan bahawa paus Gereja Katolik mengubah hari Sabat dari hari ketujuh kepada hari pertama dalam minggu itu; oleh itu, dia menyeru pihak berkuasa tertinggi dalam Gereja Katolik di Nashville, Tennessee, untuk memberikan ajaran Gereja Katolik mengenai perkara ini. Dia bertanya soalan ini: "Adakah umat Katolik mengajar bahawa paus Rom menukar Sabat hari ketujuh kepada hari pertama dalam minggu itu?" Jawapannya datang dengan tegas "Tidak"! "Mereka tidak membuat tuntutan

sedemikian; mereka tidak pernah membuat tuntutan sedemikian." Paderi itu kemudian ditanya: "Adakah anda akan menulis kenyataan itu?" Dia kemudian menulis surat berikut, bertarikh 14 Disember 1944.

"Doktor H. Leo Boles
Yang Berhormat:

"Sebagai jawapan kepada pertanyaan anda, Siapa yang menukar Sabat kepada Ahad? Saya ingin mengatakan bahawa, menurut bukti terbaik, para rasul itu sendiri untuk memperingati kebangkitan Kristus. Amalan berkumpul bersama pada, hari pertama minggu untuk perayaan Perjamuan Tuhan dan penetapan hari itu sebagai hari Tuhan ditunjukkan oleh St. Paul, Kis 20: 7 dan 1 Korintus 16: 2, dan oleh St. John, Why. 1: 10.

"Dalam 'Didache atau Ajaran Dua Belas Rasul,' bertarikh dari tahun 100 AD (itu di sana hanya beberapa, mungkin beberapa, tahun selepas Yohanes meninggal), perintah diberikan: 'Pada hari Tuhan datang bersama-sama. dan pecahkanlah roti dan bersyukurlah, sesudah mengaku dosamu, supaya korbanmu menjadi suci (Bab 14.)

"St. Ignatius, martir (tahun 107), bercakap tentang orang Kristian sebagai 'tidak lagi memelihara Sabat, tetapi hidup dalam pemeliharaan hari Tuhan di mana juga Hidup Kita bangkit semula.'" (Ad Magnes IX.) Dalam Suratnya kepada Barnabas, bab XV, dia berkata: "Oleh itu kami juga memelihara hari kedelapan (iaitu, minggu pertama) dengan sukacita, hari juga ketika Yesus bangkit dari antara orang mati. "

"St. Justin (tahun 165) adalah penulis Kristian pertama yang menyebut hari Ahad dalam petikan yang dirayakan di mana dia menerangkan secara terperinci penyembahan yang dipersembahkan kepada Tuhan pada hari itu oleh orang Kristian awal-iaitu, persembahan tubuh dan darah Kristus dengan doa-doa, khotbah, dan pembacaan Perjanjian Lama dan Baru. (Apol. 65.)

"Oleh itu, jelas daripada kesaksian yang paling kuno dan sahih yang kita ada bahawa amalan merayakan Perjamuan Tuhan pada hari Ahad berasal dari para rasul, dan, oleh itu, ia sesuai dengan kehendak Kristus yang memberi mereka kuasa untuk membuat perubahan masa dan cara pemeliharaan agama yang tidak disengajakan. Mereka, tentu saja, tidak diberi kuasa untuk mengubah hukum tabii yang mewajibkan semua manusia untuk menumpukan masa tertentu secara eksklusif untuk menyembah Tuhan yang merupakan tugas penting yang diperintahkan oleh perintah ketiga, tetapi masa dan butiran pemeliharaannya tertakluk kepada perubahan. Sudah tentu amalan itu tidak akan berasal dari para rasul dan menjadi universal di seluruh dunia Kristian jika Tuhan kita tidak menghendakinya. Hakikat bahawa sekumpulan kecil orang Kristian (bercakap tentang Adventist), Bermula lapan belas ratus tahun selepas para rasul, memilih untuk beribadat pada hari ketujuh adalah tidak penting jika dibandingkan dengan amalan universal dan tradisi kuno yang memihak kepada hari Ahad." Saya harap ini adalah jawapan yang memuaskan untuk soalan anda.

Yang ikhlas,

"RT. Rev. MSGR. AA SIFNER, VG"

Adalah adil kepada umat Katolik untuk mengatakan bahawa mereka tidak mendakwa bahawa paus Rom menukar Sabat kepada hari pertama dalam minggu itu. Sebarang kesusasteraan yang mungkin dimiliki oleh sesiapa sahaja daripada Seventh-Day Adventist yang membuat tuduhan bahawa paus menukar Sabat adalah palsu; jika mana-mana daripada anda mempunyai kesusasteraan sedemikian, anda boleh menulis di atasnya, "Ini tidak benar."

PERJANJIAN TUHAN

Yesus memerintahkan murid-muridnya untuk makan Perjamuan Tuhan. (Matius 26:26; Lukas 22:19; 1 Korintus 11:24-25.) Tuhan memerintahkan umat-Nya untuk berkumpul. "Janganlah kamu meninggalkan perhimpunan bersama-sama, seperti kebiasaan sesetengah orang." (Ibrani 10:25.) Tidak kira apa maksud bahagian lain ayat ini, kita mempunyai pengajaran yang mudah dan jelas bahawa orang Kristian tidak boleh meninggalkan perhimpunan mereka bersama. Mereka juga diperintahkan untuk makan Perjamuan Tuhan; mereka mesti berkumpul untuk makan malam bersama-sama. Mereka makan malam ketika mereka berkumpul. (1 Korintus 11:20-33.) Paulus di sini berkata: "Jadi apabila kamu berhimpun, tidak mungkin makan perjamuan Tuhan." Oleh itu, mereka makan malam ketika mereka berkumpul. Sekarang mereka diperintahkan untuk memakannya, dan mereka diperintahkan untuk berhimpun; dan kami dapati bahawa mereka makan malam ketika mereka berkumpul. Mengapa mereka memakannya? Untuk memperingati kematian dan penderitaan Tuhan sehingga Dia datang. Oleh itu, maka di sini tersirat kebangkitannya; dia tidak boleh datang lagi untuk kedua kalinya jika dia tidak hidup, jika dia tidak dibangkitkan daripada kematian. Oleh itu, Perjamuan Tuhan dengan implikasinya kemudiannya dimakan pada hari pertama dalam minggu itu sebagai institusi peringatan kematian Tuhan dan kedatangan kedua. Ini sudah cukup jelas. Walau bagaimanapun, orang Kristian berkumpul untuk tujuan makan Perjamuan Tuhan. (1 Korintus 11:33.) Tetapi mereka berkumpul untuk memecahkan roti atau makan Perjamuan Tuhan pada hari pertama minggu itu. Kebangkitan Tuhan pada hari pertama minggu, turunnya Roh Kudus pada hari pertama minggu itu, dan makan Perjamuan Tuhan pada hari pertama-semuanya menekankan bahawa ini adalah hari Tuhan. Kita telah belajar bahawa Roh Kudus datang pada hari pertama dalam minggu itu, bahawa gereja telah diatur atau memulakan operasinya pada hari pertama dalam minggu itu, bahawa orang Kristian berkumpul untuk makan Perjamuan Tuhan pada hari pertama dalam minggu itu, dan bahawa Yohanes berada dalam Roh pada hari Tuhan, yang semuanya mengajar kita bahawa hari pertama dalam minggu itu adalah hari Tuhan.

Umat Tuhan hari ini berkumpul untuk makan Perjamuan Tuhan pada hari pertama minggu itu. Sabat hukum adalah hari yang sama sekali berbeza dan dipelihara untuk tujuan yang sama sekali berbeza. Terdapat banyak perbezaan dalam tujuan orang Kristian bertemu pada hari Tuhan dan orang Yahudi berehat pada hari Sabat seperti terdapat antara siang dan malam, Kristus dan Syaitan. Hari Tuhan tidak menggantikan Sabat Yahudi; hari Sabat telah ditiadakan apabila Perjanjian Lama digenapi; hari baru, hari pertama dalam minggu itu, diberikan untuk orang

Kristian di bawah perjanjian baru. Makan Perjamuan Tuhan pada hari pertama dalam minggu adalah satu-satunya perkara yang membezakan hari pertama dalam minggu daripada hari lain. Kita boleh menyanyikan pujian kepada Tuhan pada hari pertama dalam minggu itu, tetapi kita boleh menyanyikan pujian kepada-Nya setiap hari dan setiap hari. Kita membaca Alkitab pada hari pertama dalam seminggu, tetapi kita boleh dan harus membaca Alkitab setiap hari. Kita berdoa pada hari pertama dalam seminggu, tetapi kita boleh berdoa dan harus berdoa setiap hari. Kita boleh memberikan harta kita pada hari pertama dalam minggu itu, tetapi kita boleh memberi apabila kita mempunyai peluang dan apabila ada keperluan pada mana-mana hari. Oleh itu, makan Perjamuan Tuhan pada hari pertama dalam minggu adalah satu-satunya perkara yang membezakan hari ini daripada hari lain. Pada hari ini dan hari ini sahaja kita boleh makan Perjamuan Tuhan. makan Perjamuan Tuhan pada hari pertama dalam seminggu adalah satu-satunya perkara yang membezakan hari ini daripada hari lain. Pada hari ini dan hari ini sahaja kita boleh makan Perjamuan Tuhan. makan Perjamuan Tuhan pada hari pertama dalam seminggu adalah satu-satunya perkara yang membezakan hari ini daripada hari lain. Pada hari ini dan hari ini sahaja kita boleh makan Perjamuan Tuhan.

Hanya ada satu perkara lagi berkenaan dengan hari pertama dalam seminggu. Allah telah mengaturnya supaya umatnya dapat bertemu pada hari pertama dalam minggu itu. Manusia boleh menukar kalendar; dia boleh membina kalendar dengan hanya enam hari dalam seminggu; Rusia melakukan ini dan hidup selama seperempat abad dalam jadual minggu enam hari. Bangsa-bangsa lain telah melakukan perkara yang sama. Bagaimanakah seorang Advent Hari Ketujuh beribadat pada hari ketujuh dalam seminggu apabila hanya ada enam hari dalam seminggu? Tuhan telah menetapkannya supaya manusia tidak boleh membina kalendar hari dalam seminggu tetapi akan ada "hari pertama dalam minggu itu." Oleh itu, dia telah menetapkannya supaya orang-orangnya-tidak penting berapa banyak perubahan yang mungkin berlaku-boleh bertemu pada hari pertama dalam seminggu. Jika manusia perlu membina jadual hanya lima hari dalam seminggu, Orang Kristian akan bertemu pada hari pertama minggu untuk beribadat. Seventh-Day Adventist tidak boleh bertemu untuk beribadat, kerana minggu itu tidak mempunyai tujuh hari. Ini menunjukkan hikmat Tuhan dalam pengaturan hari pertama dalam minggu, hari Tuhan, sebagai hari istimewa untuk penyembahan. (Ucapan Disampaikan oleh H. Leo Boles, 21 Disember 1944, di Bangunan Memorial Perang, Nashville, Tennessee)



Institut Pengetahuan Alkitab Antarabangsa



Randolph Dunn, Presiden - Roberto Santiago, Dekan
thebiblewayonline.com

Kursus 1 - Pesan Tuhan

Bagaimana Semuanya Disini?
Lelaki Yang Adalah Tuhan
Kristus - Misteri Tuhan
Mitos Tentang Tuhan
Dari Hidup hingga Mati - Manusia fana
Penebusan Terancang
Mesej Injil

Kursus 2 - Ketaatan Kepada Kristus

Masa Sebelum Kristus
Masa Kristus di Bumi
Masa Selepas Kristus
Akhir Zaman di Bumi
Masa untuk Memutuskan
Dari Kematian Melalui Salib Kepada Kehidupan
Mitos tentang Pengampunan
Pembaptisan ke dalam Kristus

Kursus 3 -Hidup Baru Dalam Kristus

Kerajaan Bukan Buatan Tangan
Hamba Di Kerajaan
Prinsip Pertama Kristus
Balu dan Orang Lain Yang Memerlukan
Susu Rohani
Hidup Merdeka
Mitos Kesengsaraan
Mesej Daripada Surat-surat
Sembah Tuhan Dalam Roh dan Kebenaran

Kajian untuk Ulama Alkitab

Kursus 4 - Berkembang Dalam Kristus

Yesus dari Nazaret
Kehidupan Kristus
Bersatu dalam Kristus
Mitos tentang Sakit
Badan, Jiwa, Roh - Ke Mana Mereka Pergi Apabila Anda Mati?
Perkahwinan dan Perceraian
Sabat Tuhan
Penciptaan sebelum Penciptaan Kejadian Ibrani

Kursus 5 - Kematangan Dalam Kristus

Pengajaran Daripada Salib
Proses Pembinaan Semula Tuhan
Soalan Terhebat Pernah Ditanya
hidup Untuk Satu Sama Lain Dalam Kristus
Menjalani Kehidupan Maksimum
Janji Kini dan Selamanya
Lelaki Sejati adalah Lelaki Bertuhan
Kata-kata Indah Kehidupan

Kursus 6 - Menjadi Cendekiawan Bible

Bayang-bayang, Jenis, dan Nubuatan
Roh Kudus
Daniel
Wahyu Yesus Kristus
Kesunyian Kitab Suci
Pengajaran & Amalan Dari 100 Masihi hingga 1500 Masihi
Pembaharuan atau Pemulihan
Menyusun dan Menterjemah Alkitab
Amalan Gereja Hari Ini— Kitab Suci atau Tradisi?

Bible yang digariskan Alkitab diringkaskan Jenis dan Metafora	Genealogi Yesus - Sebuah Carta
--	---------------------------------------

Institut Pengetahuan Bible Antarabangsa mempunyai pautan ke bahasa lain di thebiblewayonline.com.